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Nr. 49374/2023 

 
 
 
 
PROCES- VERBAL 

încheiat cu ocazia desfăşurării şedinţei ordinare a Consiliului Judeţean 
Cluj din data de 20 decembrie 2023 

 

Dl. Alin Tișe: 
Bună ziua!  
În conformitate cu prevederile legale în vigoare, prin Dispoziţia nr. 1122 

din 14 decembrie 2023, am convocat Consiliul Judeţean Cluj în şedinţă 
ordinară pentru astăzi, data de 20 decembrie 2023, ora 1100. Convocarea 
consilierilor judeţeni s-a făcut în scris, prin mijloace electronice şi telefonic. 

Proiectele de hotărâri, precum şi materialele însoţitoare, au fost postate 
pe site-ul Consiliului Judeţean Cluj, au fost afişate la sediul acestuia şi au fost 
transmise electronic tuturor consilierilor judeţeni. Anunţul cu privire la 
desfășurarea acestei ședinței publice a fost afişat la sediu, postat pe site-ul 
propriu şi a fost transmis către mass-media. 

Lucrările prezentei şedinţe ordinare a Consiliului Judeţean Cluj se 
desfășoară la  sediul Consiliului Judeţean Cluj, situat în Municipiul Cluj-Napoca, 
Calea Dorobanţilor, nr. 106, începând cu ora 1100.  

* 
Începem ședința cu intonarea imnului naţional. 

Se intonează imnul naţional.  
* 

Înainte de a trece la înregistrarea prezenţei la această şedinţă, trebuie să 
precizez faptul că numărul de membri ai Consiliului Judeţean Cluj, în funcţie 
de care se calculează atât cvorumul de prezenţă necesar pentru ca şedinţa să 
fie legal constituită, cât şi numărul de voturi necesar pentru adoptarea 
hotărârilor este de 35. 

Pentru a stabili dacă există cvorumul de prezenţă necesar pentru 
desfăşurarea legală a acestei şedinţe, vă propun să ne înregistrăm prezenţa, 
prin tastarea butonului “Particip la şedinţă” de pe display-ul tactil, după 
semnalul dat de colegul nostru. Rog să se pregătească procedura de 
înregistrare a prezenţei. 
Se procedează la înregistrarea prezenţei la şedinţă. 

Consultând înregistrarea prezenţei la şedinţă, constat că din totalul celor 
35 de membri în funcţie care compun Consiliul Judeţean Cluj, sunt prezenţi 33 
de membri, fiind îndeplinite prevederile legale pentru buna desfăşurare a 
lucrărilor şedinţei.  

Absentează domnul Alexandru Cordoș și doamna Laura Stănilă. 
* 

Este prezentă la această şedinţă şi doamna Gaci Simona-secretar general al judeţului. 
Au fost invitate şi se află prezente persoane cu funcţii de conducere din aparatul de 

specialitate al Consiliului Judeţean Cluj, precum și din entitățile aflate în 
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subordinea/coordonarea/autoritatea Consiliului Judeţean Cluj care au tangenţă cu materialele 
supuse dezbaterii.   

* 
Ca urmare a depunerii demisiei domnului Cosma Ovidiu Călin din 

funcția de consilier județean, prin înscrisul înregistrat la Consiliului Județean 
Cluj cu nr. 41802/2023, care a fost ales pe Lista de candidați a Partidului 
Mișcarea Populară depusă la alegerile pentru Consiliul Județean Cluj din data 
de 27 septembrie 2020, prin Hotărârea Consiliului Judeţean Cluj nr. 
186/31.10.2023, s-a constatat încetarea de drept, înainte de expirarea duratei 
normale, respectiv cu data de 20.10.2023, a mandatului de consilier judeţean în 
cauză și a fost declarat vacant locul de consilier judeţean respectiv.  

Fiind un caz de vacanță a unui mandat de consilier județean, prin 
raportare la prevederile art. 172 coroborate cu ale art. 114-122 din Ordonanța de 
urgență a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și 
completările ulterioare, a fost parcursă procedura validării mandatului de 
consilier județean al următorului supleant din Lista de candidați a Partidului 
Mișcarea Populară, astfel că prin Încheierea civilă nr. 187/CC/2023 pronunțată 
de Tribunalul Cluj în data de 15.11.2023 s-a dispus validarea mandatului de 
consilier județean pentru domnul Maxim Andrei – supleant al Partidului 
Mișcarea Populară, iar prin Hotărârea Camerei de Consiliu nr. 59/18.12.2023 
pronunțată de Curtea de Apel Cluj s-a respins ca nefondat apelul declarat de 
Partidul Mișcarea Populară București și Partidul Mișcarea Populară Filiala Cluj, 
pronunțată în dosarul nr. 5816/117/2023, pe care o menține.  

În continuare, îl invit pe domnul  Andrei Maxim pentru depunerea 
Jurământului, după care îi voi înmâna un exemplar al jurământului, alături de 
semnul distinctiv al calităţii de reprezentant ales al colectivităţii locale.  
Dl. Andrei Maxim: 

“Jur să respect Constituţia şi legile ţării şi să fac, cu bună credinţă, tot ce 
stă în puterile şi priceperea mea pentru binele locuitorilor Judeţului Cluj. Aşa 
să-mi ajute Dumnezeu! “ 

* 
Se procedează la depunerea și semnarea jurământului, precum și la înmânarea unui 

exemplar al acestuia și a semnului distinctiv. 
* 

Vă doresc mult succes în această nouă postură de consilier județean și 
să vă ajute Dumnezeu să vă puneți în practică toate planurile în calitate de 
ales și să puteți sprijinii comunitățile locale cum doriți dumneavoastră mai 
bine.  

Succes și tot ce vă doriți!  
Sper într-o colaborare bună cu ceilalți colegi din consiliul județean. 

* 
Ca urmare a depunerii jurământului de către domnul consilier județean, 

precizez faptul că numărul de membri ai Consiliului Judeţean Cluj, în funcţie 
de care se calculează atât cvorumul de prezenţă necesar pentru ca şedinţa să 
fie legal constituită, cât şi numărul de voturi necesar pentru adoptarea 
hotărârilor va fi de 36 din acest moment!   

În continuare vom proceda la înregistrarea prezenței și a domnului 
Maxim Andrei. În urma înregistrării, constat că din totalul celor 36 de membri 
în funcţie care compun Consiliul Judeţean Cluj, sunt prezenţi 34 de membri, 
fiind îndeplinite prevederile legale pentru buna desfăşurare a lucrărilor 
şedinţei.  

Absentează domnul Alexandru Cordoș și doamna Laura Stănilă. 
* 
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În continuare vom proceda la aprobarea procesului-verbal al ședinței 
ordinare din data de 28 noiembrie 2023, care se găseşte în dosarul special al 
acelei şedinţe şi a fost pus, în prealabil, la dispoziţia consilierilor judeţeni și 
afişat la sediul Consiliului Judeţean Cluj. 

În aceste condiţii, propun celor care au obiecţii în legătură cu conţinutul 
acestuia, să ceară menţionarea exactă a opiniilor exprimate în şedinţa 
respectivă. 

Supun votului dumneavoastră Procesul-verbal al şedinţei ordinare a 
Consiliului Judeţean Cluj din data de 28 noiembrie 2023.  

Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic. 
 În urma operaţiunii de votare se înregistrează: 34 de voturi „pentru”, 
situaţie în care Procesul-verbal al şedinţei ordinare a Consiliului Judeţean Cluj 
din data de 28 noiembrie 2023 a fost aprobat, fără modificări. 

* 
Totodată, vom proceda la aprobarea procesului-verbal al ședinței 

extraordinare din data de 06 decembrie 2023, care se găseşte în dosarul 
special al acelei şedinţe şi a fost pus, în prealabil, la dispoziţia consilierilor 
judeţeni și afişat la sediul Consiliului Judeţean Cluj. 

În aceste condiţii, propun celor care au obiecţii în legătură cu conţinutul 
acestuia, să ceară menţionarea exactă a opiniilor exprimate în şedinţa 
respectivă. 

Supun votului dumneavoastră Procesul-verbal al şedinţei extraordinare 
a Consiliului Judeţean Cluj din data de 06 decembrie 2023.  

Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic. 
 În urma operaţiunii de votare se înregistrează: 34 de voturi „pentru”, 
situaţie în care Procesul-verbal al şedinţei extraordinare a Consiliului Judeţean 
Cluj din data de 06 decembrie 2023 a fost aprobat, fără modificări. 

* 
De asemenea, vom proceda la aprobarea procesului-verbal al ședinței 

extraordinare din data de 13 decembrie 2023, care se găseşte în dosarul special 
al acelei şedinţe şi a fost pus, în prealabil, la dispoziţia consilierilor judeţeni și 
afişat la sediul Consiliului Judeţean Cluj. 

În aceste condiţii, propun celor care au obiecţii în legătură cu conţinutul 
acestuia, să ceară menţionarea exactă a opiniilor exprimate în şedinţa 
respectivă. 

Supun votului dumneavoastră Procesul-verbal al şedinţei extraordinare 
a Consiliului Judeţean Cluj din data de 13 decembrie 2023.  

Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic. 
 În urma operaţiunii de votare se înregistrează: 34 de voturi „pentru”, 
situaţie în care Procesul-verbal al şedinţei extraordinare a Consiliului Judeţean 
Cluj din data de 13 decembrie 2023 a fost aprobat, fără modificări. 

 
* 

În ceea ce privește proiectul ordinii de zi, în calitate de inițiator, retrag de 
pe proiectul ordinii de zi proiectele de hotărâri aflate la pct. crt. nr. 8 și de la pct. 
crt. nr. 15 până la pct. crt. nr. 28.  

De asemenea, propun suplimentarea Proiectului ordinii de zi cu 8 
proiecte de hotărâri, respectiv de la pct. crt. nr. 28 A și până la pct. crt. nr. 28H, 
care v-au fost transmise tuturor pe e-mail.  

28A Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului general propriu 
al Județului Cluj pe anul 2023 
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28B Proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei  bugetului general 
propriu al Județului Cluj  preliminată la 31 decembrie 2023 

 
28C Proiect de hotărâre pentru aprobarea prelungirii perioadei de 

implementare a proiectului ”4 Modernizarea și reabilitarea Traseului județean 
4, format din sectoare de drum ale 107N și DJ 107 P parte a Traseului Regional 
Transilvania de Nord” și a cheltuielilor legate de proiect 

 
28D Proiect de hotărâre pentru modificarea și completarea Hotărârii 

Consiliului Județean Cluj nr. 152/2023 privind aprobarea Organigramei, Statului 
de funcţii și a Regulamentului de organizare și funcționare al aparatului de 
specialitate al Consiliul Județean Cluj și a cabinetelor președintelui și 
vicepreședinților Consiliul Județean Cluj 

 
28E Proiect de hotărâre privind stabilirea salariilor de bază ale 

funcţionarilor publici şi personalului contractual din cadrul aparatului de 
specialitate al Consiliului Județean Cluj și din serviciile publice de interes 
judeţean din subordinea acestuia pentru anul 2024 

 
28F Proiect de hotărâre privind  stabilirea salariilor de bază ale unor 

angajați ai Teatrului de Păpuși  Puck pentru anul 2024 
 
28G Proiect de hotărâre pentru aprobarea prelungirii perioadei de 

implementare a proiectului Dotarea Unității de Primire Urgențe din cadrul 
Spitalului Clinic de Urgență pentru Copii Cluj-Napoca, SMIS 121035 și a 
cheltuielilor legate de proiect 

 
28H Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului 

Județean Cluj nr. 186/2020 privind constituirea și organizarea comisiilor de 
specialitate ale Consiliului Judeţean Cluj, ca urmare a constituirii noului 
Consiliul Județean Cluj în data de 23 octombrie 2020 

 
Astfel, supun la vot suplimentarea proiectului ordinii de zi și 

renumerotarea corespunzătoare a punctelor. Vă rog să pregătiţi votul 
electronic. 

Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic. 
În urma operaţiunii de votare se înregistrează: 34 de voturi „pentru”, 

astfel că suplimentarea Proiectului Ordinii de zi a fost aprobată. 
* 

Fiecare proiect de hotărâre înscris în Proiectul ordinii de zi a acestei ședințe este însoțit 
de un referat de aprobare; de rapoartele compartimentelor de resort din cadrul aparatului de 
specialitate al Consiliului Județean Cluj și de avizele cu caracter consultativ ale comisiilor de 
specialitate ale Consiliului Județean, fiind astfel respectate prevederile art. 182 alin. (4) 
coroborat cu art. 136 alin. (8) și alin. (9) din OUG 57/2019 privind Codul administrativ, cu 
modificările și completările ulterioare. 

 
* 

În continuare supun la vot Proiectul Ordinii de zi, împreună cu 
modificările anunțate și aprobate anterior.  Vă rog să pregătiţi votul electronic.  

Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic. 
În urma operaţiunii de votare se înregistrează: 33 de voturi „pentru” și 1 

membru nu a votat,  astfel că Proiectul Ordinii de zi a fost aprobat și cuprinde, 
după renumerotare, un număr de 22 puncte, după cum urmează: 
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1. Proiect de hotărâre pentru stabilirea preţurilor medii la principalele 
produse agricole pe baza cărora vor fi stabilite veniturile din arendă în 
anul 2024 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea regulamentelor de finanţare 
nerambursabilă, de la bugetul Judeţului Cluj în domeniul acțiunilor 
culturale, tineretului și socio-educaționale, sportiv și cel al cultelor 
religioase 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

3. Proiect de hotărâre privind avizarea taxelor și tarifelor pentru servicii 
prestate utilizatorilor de către Biblioteca Judeţeană „Octavian Goga” Cluj, 
pentru anul fiscal 2024 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea tarifelor pentru spectacolele 
susținute de către Teatrul de Păpuşi “PUCK”  în anul 2024 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea taxelor şi tarifelor pentru anul 
fiscal 2024 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

6. Proiect de hotărâre privind  aprobarea tarifelor de călătorie pentru 
traseele aferente Grupelor 24, 25, 31, 32, 33, 35, 36, 38, 56, 59, 60 și 62  din 
Programul de transport public județean de persoane prin curse regulate 
în Județul Cluj 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

7. Proiect de hotărâre privind abrogarea unor hotărâri ale Consiliului 
Județean Cluj  

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

8. Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Judeţean 
Cluj nr. 12/2016 privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici 
actualizați ai lucrărilor de modernizare și reabilitare a unor drumuri 
județene din Județul Cluj, cu modificările și completările ulterioare 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

9. Proiect de hotărâre privind modificarea Hotărârii Consiliului Județean 
Cluj nr. 142 / 2018 pentru aprobarea Proiectului "5 Modernizarea și 
reabilitarea Traseului județean 5, format din sectoare de drum ale DJ 
108C, parte a Traseului Regional Transilvania de Nord" și a cheltuielilor 
legate de proiect 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

10. Proiect de hotărâre privind acordarea unui mandat special 
reprezentantului Judeţului Cluj în Adunarea Generală a Acţionarilor la 
Compania de Apă Someș  S.A, în vederea exercitării drepturilor de 
acţionar 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 
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11. Proiect de hotărâre privind aprobarea Bugetului de venituri şi cheltuieli 
pe anul 2023, rectificat, al Aeroportului Internațional Avram Iancu Cluj 
R.A. 

Inițiator – Marius Mînzat – vicepreședinte 

12. Proiect de hotărâre privind acordarea, în anul 2024, de stimulente 
financiare lunare personalului medical și de specialitate din cadrul 
spitalelor al căror management a fost transferat la Consiliul Județean 
Cluj 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

13. Proiect de hotărâre pentru aprobarea indicatorilor tehnico-economici ai 
obiectivului de investiții “Modernizare pavilion ergoterapie şi pavilion 
central termică ergoterapie” la Spitalul de Boli Psihice Cronice Borşa 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

14. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului general propriu al 
Județului Cluj pe anul 2023 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

15. Proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei  bugetului general 
propriu al Județului Cluj  preliminată la 31 decembrie 2023 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

16. Proiect de hotărâre pentru aprobarea prelungirii perioadei de 
implementare a proiectului ”4 Modernizarea și reabilitarea Traseului 
județean 4, format din sectoare de drum ale 107N și DJ 107 P parte a 
Traseului Regional Transilvania de Nord” și a cheltuielilor legate de 
proiect 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

17. Proiect de hotărâre pentru modificarea și completarea Hotărârii 
Consiliului Județean Cluj nr. 152/2023 privind aprobarea Organigramei, 
Statului de funcţii și a Regulamentului de organizare și funcționare al 
aparatului de specialitate al Consiliul Județean Cluj și a cabinetelor 
președintelui și vicepreședinților Consiliul Județean Cluj 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

18. Proiect de hotărâre privind stabilirea salariilor de bază ale funcţionarilor 
publici şi personalului contractual din cadrul aparatului de specialitate al 
Consiliului Județean Cluj și din serviciile publice de interes judeţean din 
subordinea acestuia pentru anul 2024 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

19. Proiect de hotărâre privind  stabilirea salariilor de bază ale unor angajați 
ai Teatrului de Păpuși  Puck pentru anul 2024 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

20. Proiect de hotărâre pentru aprobarea prelungirii perioadei de 
implementare a proiectului Dotarea Unității de Primire Urgențe din 
cadrul Spitalului Clinic de Urgență pentru Copii Cluj-Napoca, SMIS 
121035 și a cheltuielilor legate de proiect 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 
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21. Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Județean 
Cluj nr. 186/2020 privind constituirea și organizarea comisiilor de 
specialitate ale Consiliului Judeţean Cluj, ca urmare a constituirii noului 
Consiliul Județean Cluj în data de 23 octombrie 2020 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

22. Diverse 

* 
Dacă sunt situații de conflicte de interese, acestea trebuie anunțate la 

începutul şedinţei, deoarece se consemnează în mod obligatoriu în procesul-
verbal al şedinţei, iar consilierii județeni în cauză sunt obligaţi să se abţină de la 
participarea la adoptarea proiectelor de hotărâri în cauză, respectiv aceștia nu 
mai sunt luați în calcul pentru cvorumul necesar adoptării hotărârilor 
respective. 

Dacă sunt astfel de situații, vă rog să le precizați. 
Dl. Iuliu Sămărtean: 

Nu particip la dezbaterea şi votarea proiectelor de hotărâri înscrise în 
Ordinea de zi la pct. crt. nr. 14 (fost pct. crt. nr. 28A) și la pct. crt. nr. 18 (fost pct. 
crt. nr. 28E). 
Dl. Lucian Cordiș: 

Nu particip la dezbaterea şi votarea proiectului de hotărâre înscris în 
Ordinea de zi la pct. crt. nr. 11 (fost pct. crt. nr. 12). 
D-na Laura Chiorean: 

Nu particip la dezbaterea şi votarea proiectului de hotărâre înscris în 
Ordinea de zi la pct. crt. nr. 14 (fost pct. crt. nr. 28A). 
Dl. Gheorghe Iancu: 

Nu particip la dezbaterea şi votarea proiectului de hotărâre înscris în 
Ordinea de zi la pct. crt. nr. 1. 
Dl. Alin Tișe: 
 Vă rog, dacă mai sunt intervenții din partea dumneavoastră? 

Dacă nu mai sunt alte intervenții, atunci a rămas înregistrat tot ceea ce 
ați spus și vă propun să mergem mai departe cu derularea acestei ședințe. 

* 
 În conformitate cu prevederile art. 228 din OUG nr. 57/2019 privind Codul administrativ, 
consilierii judeţeni aflați în conflict de interese au obligaţia să se abţină de la participarea la  
adoptarea proiectelor de hotărârii care le-ar putea produce un folos material și sunt obligați să 
anunţe, la începutul şedinţei, interesul personal pe care îl au la adoptarea proiectelor de 
hotărâri respective.  
 Consilierii județeni care și-au anunţat abținerea de la participarea la adoptarea 
proiectelor de hotărâri pentru situații de conflict de  interese nu mai sunt luați în calcul pentru 
cvorumul necesar adoptării hotărârilor cu privire la care acesta şi-a anunţat interesul şi nu au 
drept de vot la adoptarea acestor hotărâri. 
 În acest context, recapitulativ, situația abținerilor de la participarea la adoptarea 
proiectelor de hotărâri din această ședință este următoarea:  

1. La Proiectul de hotărâre nr. crt. 1 avem 1 abținere, a domnului Iancu Gheorghe; 
2. La Proiectul de hotărâre nr. crt. 11 avem 1 abținere, a domnului Cordiș Lucian; 
3. La Proiectul de hotărâre nr. crt. 14 avem 2 abțineri, a domnului Sămărtean Iuliu și a 

doamnei Chiorean Laura; 
4. La Proiectul de hotărâre nr. crt. 18 avem 1 abținere, a domnului Iuliu Sămărtean; 

 
* 

 Dacă legat de ordinea de zi mai sunt intervenții? 
Dacă nu sunt intervenții, vă propun să parcurgem punctele de pe 

ordinea de zi, astfel: 
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1. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre pentru stabilirea preţurilor 
medii la principalele produse agricole pe baza cărora vor fi stabilite 
veniturile din arendă în anul 2024, cu mențiunea că a fost analizat în 
comisia de specialitate nominalizată în vederea avizării. 
 

 Rog Comisia de specialitate nr. 7 să prezinte avizul. 
 

D-na Elena Muscă: 
 Comisia nr.  7 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat, cu 

mențiunea că vom utiliza votul electronic. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic. 

 În urma operațiunii de votare se înregistrează: 33 voturi “pentru”, astfel 
Consiliul Județean Cluj adoptă Proiectul de hotărâre pentru stabilirea 
preţurilor medii la principalele produse agricole pe baza cărora vor fi 
stabilite veniturile din arendă în anul 2024, acesta devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 218 

 
* 

*         * 
 

2. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind aprobarea regulamentelor 
de finanţare nerambursabilă, de la bugetul Judeţului Cluj în domeniul 
acțiunilor culturale, tineretului și socio-educaționale, sportiv și cel al cultelor 
religioase, cu mențiunea că a fost analizat în comisia de specialitate 
nominalizată în vederea avizării. 
 
Rog Comisia de specialitate nr. 6 să prezinte avizul. 
 

Dl. Balla Francisc: 
 Comisia nr. 6 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 
Aici am de făcut un amendament și anume: 

 
Titlul proiectului de hotărâre Proiect de hotărâre nr. crt. 2  privind aprobarea 

regulamentelor de finanţare nerambursabilă, de la 
bugetul Judeţului Cluj în domeniul acțiunilor 

culturale, tineretului și socio-educaționale, sportiv și 
cel al cultelor religioase 

Nr. 

crt. 

Forma existentă Forma propusă Motivați
e 

1 Anexa nr. 3 ” REGULAMENT 
privind acordarea de 
finanțare nerambursabilă 
de la bugetul budeţului 
Cluj, pentru programele și 
proiectele organizate de 
către unităţile de cult din 
Judeţul Cluj, aparţinând 

Anexa nr. 3 ” REGULAMENT privind 
acordarea de finanțare 
nerambursabilă de la bugetul 
budeţului Cluj, pentru programele și 
proiectele organizate de către 
unităţile de cult din Judeţul Cluj, 
aparţinând cultelor religioase 
recunoscute din România”,  Capitolul 

În data de 13 
decembrie 
2023 s-a 
publicat în 
MO al 
României nr. 
1123 Legea nr. 
384 pentru 
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cultelor religioase 
recunoscute din România”,  
Capitolul IV Art. 4 

Art. 4. Finanțarea 
nerambursabilă se poate 
acorda pentru completarea 
fondurilor proprii ale 
unităţilor de cult destinate: 

1. întreţinerii şi 
funcţionării unităților 
de cult fără venituri 
sau cu venituri 
reduse; 

2. construirii ori 
reparării lăcaşurilor 
de cult; 

3. conservării şi 
întreţinerii bunurilor 
aparţinând cultelor şi 
care fac parte din 
patrimoniul cultural 
naţional mobil; 

4. amenajării şi 
întreţinerii muzeelor 
cultural-religioase; 

5. construirii şi reparării 
sediilor 
administrative ale 
eparhiilor sau ale 
centrelor de cult, a 
sediilor unităţilor de 
învăţământ teologic 
proprietate a cultelor 
recunoscute; 

6. construirii, 
amenajării şi 
reparării clădirilor 
având destinaţia de 
aşezăminte de 
asistenţă socială şi 
medicală ale 
unităţilor de cult, 
precum şi pentru 
activităţile de 
asistenţă socială şi 
medicală susţinute 
de acestea. 

 

IV Art. 4 

Art. 4. Finanțarea nerambursabilă se 
poate acorda pentru completarea 
fondurilor proprii ale unităţilor de cult 
destinate: 

1. întreţinerii şi funcţionării 
unităților de cult fără venituri 
sau cu venituri reduse şi a 
aşezămintelor de asistenţă socială 
şi medicală; 

2. proiectării, construirii ori 
reparării lăcaşurilor de cult; 

3. conservării şi întreţinerii 
bunurilor aparţinând cultelor şi 
care fac parte din patrimoniul 
cultural naţional mobil; 

4. amenajării şi întreţinerii 
muzeelor cultural-religioase şi 
colecţiilor muzeale; 

5. proiectării construirii şi reparării 
sediilor administrative ale 
eparhiilor, protopopiatelor, 
parohiilor sau ale centrelor de 
cult, cimitirelor, sediilor 
unităţilor de învăţământ 
teologic proprietate a cultelor 
recunoscute  

6. proiectării, construirii, amenajării 
şi reparării clădirilor având 
destinaţia de locuinţe de serviciu 
ale personalului clerical; 

7. proiectării construirii, 
amenajării şi reparării clădirilor 
având destinaţia de 
aşezăminte de asistenţă 
socială şi medicală ale 
unităţilor de cult, precum şi 
pentru activităţile de asistenţă 
socială şi medicală susţinute 
de acestea 

8. achiziţiei de mijloace fixe potrivit 
listei de investiţii necesare dotării 
lăcaşurilor de cult, aşezămintelor 
sociale şi celor medicale, 
instituţiilor media, muzeale ale 
cultelor religioase, 

9. realizării de producţii audio-video 
despre activităţile cultelor 
religioase 

modificarea şi 
completarea 
Ordonanţei 
Guvernului 
nr. 82/2001 
privind 
stabilirea 
unor forme 
de sprijin 
financiar 
pentru 
unităţile de 
cult 
aparţinând 
cultelor 
religioase 
recunoscute 
din România 
 

 Având în 
vedere că noul 
act normativ 
cuprinde 
completări 
referitoare la 
categoriile de 
lucrări pentru 
care se poate 
acorda 
finanțare 
nerambursabil
ă de la 
bugetele  
locale se 
impune 
modificarea 
Anexei nr. 3, 
conform 
formei 
propuse 

 

Notă: ținând cont de modificările mai sus menționate, se impune implicit modificarea 
și completarea corespunzătoarea a Anexei nr. 3 la Proiectul de hotărâre privind 
aprobarea regulamentelor de finanţare nerambursabilă, de la bugetul Judeţului Cluj 
în domeniul acțiunilor culturale, tineretului și socio-educaționale, sportiv și cel al 
cultelor religioase. 
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Supun la vot amendamentul prezentat de mine, cu mențiunea că vom 
utiliza votul electronic. 

Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic. 
În urma operațiunii de votare se înregistrează: 34 voturi “pentru”, astfel 

că amendamentul a fost aprobat, fapt ce presupune modificarea 
corespunzătoare a anexei nr. 3. 

* 
Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  

D-na Adela Dehenes: 
Am studiat cele patru regulamente pe care le avem și după care, parțial, 

am lucrat până acuma în comisia noastră. Vreau să spun că, aș fi sperat ca cu 
această ocazie în care revedem și revotăm regulamentul  ar fi trebuit să 
aducem la același nivel în ce privește transparența și claritatea criteriilor 
pentru care acordăm aceste finanțări.  

Din păcate, există o serie de modificări la, mă voi referi la anexe că este 
mai clar, la anexa pentru cultură, însă nu în punctul esențial și anume criteriile 
care se regăsesc la punctul 11 sau la articolul 11, punctul 11 respectiv punctul 12 
și anume, criteriile sunt formulate calitativ la nivel de principii. Nu există 
variabile măsurabile pe care să le putem operaționaliza, să putem acorda un 
punctaj corespunzător, deci din punct de vedere al transparenței, un astfel de 
regulament vag în ce privește criteriile de acordare este pur și simplu supus 
unui arbitrariu sau unei subiectivități a celor care decid, chiar dacă pentru 
proiectele de cultură avem și specialiști în domeniu.  

Este insuficient, de asemenea consider că este insuficient regulamentul 
de la anexa 2 pentru tineret, din aceleași motive, deci e vorba tot de tabelul de 
criterii care sunt insuficient definite, insuficient operaționalizate astfel încât 
punctajele să se poată acorda foarte clar.  

Spre deosebire de asta noi am gândit dacă să facem sau nu un 
amendament însă, regulamentul pentru culte în mod surprinzător este de 
referință, este un regulament în care criteriile sunt foarte clar explicitate, de 
asemenea în tabel este ușor de  găsit pentru colegii care vor să urmărească, și 
anume se spune clar care sunt criteriile, care sunt subcriteriile și notele care se 
acordă în funcție de variabile măsurabile. 

Dacă este un proiect nou se acordă atâtea puncte, dacă este reabilitarea 
unui proiect vechi sau am luat câteva exemple, număr de enoriași și așa mai 
departe, totul poate fi foarte clar măsurabil. De ce este important, spun acest 
lucru, și spun asta în perspectivă, pentru că noi digitalizăm toate procesele , 
știm foarte bine că și pentru colegii din aparat care se ocupă de dosare și 
pentru noi care le evaluăm este foarte dificil să lucrăm cu sute de dosare și ar fi 
mult mai simplu că pe baza acestor criterii să se realizeze o mască digitală pe 
site-ul Consiliului Județean unde candidații să își introducă direct și să își 
bifeze exact căsuțele, de exemplu la culte câți enoriași bifează acolo, chiar dacă 
vor completa și un formular dar un formular digital ar da practic un scor 
prealabil și un clasament prealabil care pe urmă ar ajuta mult mai mult 
comisia să acorde transparent și corect fondurile. Dar în acest moment 
consider că două regulamente din patru sunt insuficient lucrate consider că la 
nivelul Consiliului Județean există resursa personală și de cunoștințe pentru a 
duce până la capăt acest regulament sau aceste regulamente și de aceea 
solicit să amânăm acest proiect până la momentul în care vom avea un tabel 
lucrat, cum spuneam, două sunt bune două sunt incomplete.   
Dl. Alin Tișe: 

Aveți concret ceva propuneri astăzi, în afară de amânare? 
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D-na Adela Dehenes: 
Să îl retragem, nu are sens să îl votăm în acest fel pentru că poate fi 

finalizat corect. 
Dl. Alin Tișe: 

Dar astăzi aveți de propus ceva să supunem la vot, o modificare a lui, o 
completare, o îmbunătățire. A fost 30 de zile pe site. 
D-na Adela Dehenes: 

Știu. Da, a fost 30 de zile pe site, recunoaștem, cu toate astea este o 
muncă de echipă în care ar trebui să angrenăm colegii din Consiliul Județean 
care au lucrat parțial foarte bine și cred că propunerea trebuie să vină din 
partea dumneavoastră, din partea Consiliului vreau să spun.  
Dl. Alin Tișe: 

Da, dacă aveți propuneți dumneavoastră acum că le supunem la vot. 
D-na Adela Dehenes: 

Cum spuneam, am deliberat în grupa noastră politică și am considerat 
că trebuie implicat mai multă lume inclusiv colegii din aparat pentru a se face 
o propunere concretă. În această formă nu asigură suficient transparența, cel 
puțin nu pe toate direcțiile. Propunerea este să ne mai acordați timp în care 
efectiv să discutăm, să ne nominalizați din aparat cine s-a ocupat până acum, 
cine a realizat aceste regulamente pentru că acolo este cel mai simplu de 
lucrat și de legat lucrurile.   
Dl. Alin Tișe: 

Da, am înțeles. Vă rog domnule consilier.  
Dl. Balla Francisc: 

Bună ziua, ca și președinte de comisie constat cu stupoare niște chestii 
care....stimată colegă, trei ani de zile am lucrat pe aceste, în mare măsură pe 
aceste regulamente. S-a discutat foarte mult dar cred că dumneavoastră cam 
încurcați treburile. Să încurcăm cultele cu cultura e ceva din punctul meu de 
vedere total de neadmis. Nu o să solicite cei care fac activități culturale 
reabilitare de imobile! Discutăm de două teme total separate. Normal că se 
poate măsura mult mai ușor câți enoriași are o biserică decât ce impact social 
va avea o chestie culturală. Dacă dumneavoastră considerați că puteți să faceți 
măsurarea acestor treburi foarte exact și foarte transparent, eu sunt de acord 
să le facem, dar eu nu văd cine a reușit în țara asta. Mulțumesc. 
D-na Marinela Marc: 

 Vreau să spun și eu câteva lucruri. 
Dl. Alin Tișe: 

Ați reușit să vă supărați și pe colegul nostru. 
D-na Adela Dehenes: 

Să știți că principiile măsurabile sunt în orice procese de evaluare, nu 
putem lăsa la nivelul subiectivității, proiectul este relevant, ce înseamnă 
concret asta, ce înseamnă concret că unul este mai relevant decât altul, 
trebuie să fie pur și simplu niște variabile pe care putem să le standardizăm 
într-o anumită măsură chiar dacă este la latitudinea experților, dar nu numai, 
nu putem arunca numai principii, este vorba de orice proces de evaluare nu 
doar aici, dar am constata că pe regulamentul de culte este mult mai bine, a 
fost mai simplu, ce să spun! 
Dl. Balla Francisc: 

Bun, vă rog încă o dată, veniți concret cu niște chestii pe care le-am 
discutat și în comisie de multe ori. La nimeni nu este ușor să deliberăm pe sute 
de dosare într-o oră, două, trebuie să ne bazăm pe administrația care o avem 
în spate, care lucrează enorm pe aceste dosare după care vin tot felul cereri de 
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relocare a datei, nu pot să ....nici în ziua de astăzi și acuma avem și atunci 
oamenii lucră pe douăzeci și patru pe niște decontări.  Veniți concret cu ceva și 
atunci probabil că avem ce discuta. Veniți cu niște idei vagi, foarte mari, foarte 
vagi, spuneți-ne matrix-ul cu care putem măsura și suntem de acord să 
discutăm pe el. Dar până în momentul în care veniți cu niște de astea, da 
domnule, să le măsurăm. Cum să le măsurăm, exact! 
D-na Marinela Marc: 

Pe de altă parte dacă și noi venim aici tot cu propuneri foarte vagi, 
transparență, relevanță, nu înaintăm cu nimic, deci fie după o lună de 
consultare a proiectului veneam cu niște propuneri clare de amendare a 
acestor proiecte de hotărâri, dacă astăzi nu le votăm și mai amânăm încă o 
lună din nou încurcăm toate aceste asociații, organizații, entități, prelungind 
foarte mult termenul că din momentul în care noi aprobăm calendarul și 
regulamente, este perioada de depunere, până le analizăm, până trec 
contestațiile o să îi împiedicăm din nou să își desfășoare activitățile. Și vom 
ajunge să finanțăm doar proiecte ale căror activități se desfășoară din mai 
încolo și pe urmă sigur că solicită modificarea calendarelor, totdeauna reclamă 
faptul că noi ne mișcăm mai greu decât Consiliul Local al Municipiului care 
aprobă foarte repede aceste proiecte dar tocmai din cauza acestor argumente 
care zic eu că sunt puerile. Dacă ești nemulțumit de niște indicatori vi cu niște 
propuneri concrete clare, măsurabile.  Dacă nu, cred că mai putem regla și la 
nivelul comisiilor modul de analiză și de evaluare. Oricum o primă evaluare o 
face executivul cu o treabă extraordinară în care constată toate ne eligibilitățile  
și toate neconcordanțele, care sunt cererile care sunt admise pentru etapa 
următoare de evaluare în cadrul comisiilor. Mulțumesc. 
Dl. Alin Tișe: 

Mai era cineva care dorea să intervină aici.  
D-na Adela Dehenes: 

Aș vrea numai să îi spun doamnei Marc că termenul de relevanță este 
unul din criteriile pentru care noi acordăm banii. Dacă considerați că vă 
asumați sau ne asumăm.... 
D-na Marinela Marc: 

Am proprietatea termenilor și știu ce înseamnă relevanță. 
D-na Adela Dehenes: 

Nu este numit de mine, este unul dintre criteriile cu care trebuie să 
lucrăm! 
D-na Marinela Marc: 

Știu foarte bine ce înseamnă și relevanța și transparența, dar nu 
înaintăm cu nimic dacă ne cramponăm de definirea acestor termeni astăzi. 
Deci, dacă avem propuneri concrete le analizăm și votăm, dacă nu, facem 
discuții și interpretare semantică care nu ne ajută.  
Dl. Laurențiu Oprea: 

Domnul președinte. 
Dl. Alin Tișe: 

Da, v-a enervat și pe dumneavoastră. 
Dl. Laurențiu Oprea: 

 Ați avut o propunere de amânare, ce mai așteptăm? Supuneți-o la vot.  
Dl. Alin Tișe: 

Eu am spus să dau cuvântul colegilor care vor să intervină. 
Dl. Laurențiu Oprea: 

Puteți să dați cuvântul la toată lumea și ne apucă Crăciunul aicea! 
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Dl. Alin Tișe: 
Mai degrabă decât să nu dăm. 
Mai dorește cineva din grupul PNL să intervină? 

Dl. Lucian Cordiș: 
Domnul președinte, după părerea mea nu se supune la vot amânarea! 

Doar inițiatorul poate să retragă de pe ordinea de zi, ordinea de zi s-a votat, nu 
este amendament, nu trebuie votat. 
Dl. Alin Tișe: 

Mai dorește cineva să intervină? 
Atunci supun la vot amendamentul colegei noastre. 
Doamna Muscă, vă rog. 

D-na Elena Muscă: 
Având în vedere că discuțiile s-au mai aprins o să mă întorc la aspecte 

punctuale pe aceste proiecte. Referitor la anexa numărul 1, modificările aduse 
regulamentului pentru programul cultură, vă atrag atenția și vă rog să îl 
considerați ca și un amendament, sunt termeni care au fost înlocuiți de la 
capitolul termeni și expresii termenii au fost înlocuiți pentru a se conforma cu 
O.G. nr. 51 dar acești termeni care au fost scoși din regulament se găsesc în 
continuare în textul regulamentului și mă refer mai exact la termenii program 
prioritar de finanțare și ofertă culturală în special care se regăsesc în multe 
capitole, eu vă pot lăsa, le-am și documentat aceste situații și propunerea mea 
este ca din forma existentă pentru anexa numărul 1, regulamentul pentru 
cultură să se modifice termenii în felul următor, la Capitolul 1 articolul 1 avem 
expresia respectiv înființarea în condițiile legii române sau străine după caz 
care depun ofertă culturală să fie înlocuit oferta culturală cu proiect cultural . 
Dl. Alin Tișe: 

Doamna propune modificarea anexelor. 
D-na Elena Muscă: 

Conform modificărilor făcute în anexă. Avem pe cultură, s-au scos niște 
termeni, ofertă culturală, book cultural, acțiuni culturale dar, deși s-au scos 
acest termen pentru a se alinia cu Ordonanța nr. 851. 
Dl. Alin Tișe: 

Haideți să supunem la vot. Aveți mai multe? 
D-na Elena Muscă: 

Vi le-am explicat pe toate. 
Dl. Alin Tișe: 

Atunci le supun în bloc pe toate.  
Deci în loc să spunem proiect cultural doamna spune un proiect 

cultural, sau cum? 
Ofertă culturală cu proiect cultural. 

D-na Elena Muscă: 
Oferta a fost scoasă din regulament....dar se păstrează în continuare, este 

proiect cultural, noi finanțăm proiecte culturale. Nu mai există ofertă culturală 
conform noilor modificări legislative.  
Dl. Balla Francisc: 

Ajungem la a interpreta limba română în mai multe feluri, din punctul 
meu de vedere, asta este, adică fiecare înțelege ce vrea. 
Dl. Alin Tișe: 

Bun, supun votului dumneavoastră propunerea colegei noastre, care în 
mod evident nu o susțin, aceea de a înlocui termenul de: la art. 1 punct 1 ofertă 
culturală cu proiect cultural, la capitolul 5 articolul 5 oferte culturale cu 
proiecte culturale, articolul 11 oferte culturale cu proiecte culturale, același 
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lucru, la articolul 11 punctul 1, 8,9 proiecte culturale în loc de oferte culturale și 
supun aceste propuneri la vot.  

Supun votului dumneavoastră această propunere pentru că ea este 
făcută de o colegă și trebuie să o supunem la vot. 
Dl. Mihai Iepure: 

Propunerea este conform modificărilor legislative, domnule președinte, 
mulțumesc. 
Dl. Alin Tișe: 

Am înțeles. Noi înțelegem același lucru, dumneavoastră înțelegeți 
altceva. 
Dl. Mihai Iepure: 

E vorba de capitol, definiții, termene și definiții din proiect. Dacă în 
definiții ai proiect cultural și nu ai definit termenul de ofertă culturală nu este 
același lucru, e tehnică legislativă.  
Dl. Alin Tișe: 

Așa e în lege? 
Bun, atunci vă propun să înlocuim termenul de ofertă culturală, versus 

oferte culturale cu noțiunea de proiect cultural, versus proiecte culturale. 
Susțin să facem aceste corecturi peste tot unde apar. Susțin să corectăm acolo 
unde e prevederea diferită de prevederea legală în regulamentul nostru și v-
am dat articolele în care sunt modificări.  

Supun la vot amendamentul doamnei Muscă. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic. 
În urma operațiunii de votare se înregistrează: 33 voturi “pentru” și 1 

”abținere”, astfel că amendamentul a fost aprobat, fapt ce presupune 
modificarea corespunzătoare a proiectului de hotărâre și a anexelor aferente. 

* 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă mai sunt amendamente. 
D-na Elena Muscă: 

Doar o întrebare, dacă îmi permiteți. 
Dl. Alin Tișe: 

Vă rog. 
D-na Elena Muscă: 

În toate regulamentele este inclusă o sintagmă nouă, o situație nouă 
care spune că la depunere, în cazul în care va exista o platformă electronică, 
atunci documentația va fi depusă în format electronic. Întrebarea mea, există 
intenția sau deja aveți în lucru dezvoltarea acestei platforme electronice 
pentru depunerea acestor documentații electronic? 
Dl. Alin Tișe: 

Toate, noi lucrăm la digitalizare și dorim în câteva luni să ajungem la 
capăt, adică să fie instituția fără hârtii. 
D-na Elena Muscă: 

Atunci revin cu o propunere pe care am făcut-o mai demult și aș dori să 
știu dacă aveți intenția de a dezvolta și aceea soluție informatică care să ajute 
în faza de selecție, cel puțin, în care să le oferim solicitanților posibilitatea de a 
introduce valori care pot fi automat de către calculator evaluate și să se treacă 
de faza de eligibilitate a solicitanților, au toate documentațiile, este completă, 
da, aceasta se poate face prin soluție informatică, vă propun să.... 
Dl. Alin Tișe: 

Sincer, nu știu dacă în această fază avem și această chestiune completă 
până la analizarea de dosare în acest format, colegii mei de la 
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digitalizare...avem echipă din care fac parte 2-3 colegi din fiecare direcție, 
tocmai ca să cunoască fluxul de documente la fiecare direcția ca pe urmă să 
poată implementa toată direcția respectivă, eu știu că acuma lucrează la nivel 
de registratură, la nivel de transfer de documente, colaborarea între direcții, 
servicii, nu știu dacă în această fază avem și această etapă. Dar ce spuneți 
dumneavoastră e firesc, trebuie să ajungem și acolo, în mod evident, să 
introduci documentele să îți spună calculatorul că ai toate documentele 
complete și că sunt conforme. 
D-na Elena Muscă: 

Inclusiv să verifice că asociația este înscrisă în registru  
Dl. Alin Tișe: 

Sigur. 
D-na Elena Muscă: 

Se pot face. 
Dl. Alin Tișe: 

O să verific la colegii mei dacă intră și împreună cu firma cu care 
lucrează.... 
D-na Elena Muscă: 

Mulțumesc. 
Dl. Alin Tișe: 

Este o societate care a fost cumpărată de către firma AROBS acum e o 
altă firmă care a câștigat acum doi ani licitația la noi și care între timp înțeleg 
că a ajuns în această formulă proprietatea lor. O să verific chestiunea. 
D-na Adela Dehenes: 

Dacă îmi permiteți să completez, este posibil să se lucreze inclusiv la 
nivel de criterii, pur și simplu ca o candidatură electronică, are vechime, are 
bani...deci sunt mult mai multe informații. 
Dl. Alin Tișe: 

De acord și susțin asta fără nici o rezervă. Problema e, nu știu dacă în 
această primă etapă avem să ajungem și la acel detaliu sau doar preluarea 
documentelor în format electronic, transferul între direcții nu știu dacă trecem 
mai departe și la verificarea dosarului în sine tot în această formă și chiar 
oferirea de punctaj. Asta nu știu dar vom verifica. 

Dacă mai sunt alte propuneri? 
Dacă nu, supun votului dumneavoastră proiectul numărul 2, cu acel 

amendament aprobat .... 
Dl. Horea Chirtes: 

Domnul președinte, propusese colega noastră un amendament, nu știm 
dacă și l-a retras sau nu, de amânare a votului. 
Dl. Alin Tișe: 

Da, pe acela trebuia să îl supun votului prima dată. Îmi cer iertare.  
Dl. Horea Chirtes: 

Dar poate și-l retrage și nu mai... 
Dl. Alin Tișe: 

Mai susțineți amendamentul de amânare? 
D-na Adela Dehenes: 

Da, cred că mai trebuie puțin lucrat, da.  
Nu sunt modificări semnificative, avem ocazia să votăm o dată la câțiva 

ani. 
Dl. Iuliu Sămărtean: 

Domnul președinte, ce înseamnă sintagma, mai trebuie lucrat? 
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D-na Adela Dehenes: 
Deci nu este finalizat, nu s-a modificat semnificativ nimic de la un 

regulament la altul.  
Dl. Alin Tișe: 

Numai puțin, supun votului dumneavoastră propunerea de amânare 
formulată de doamna Dehenes. Nu susțin amânarea. 

Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic. 
În urma operațiunii de votare se înregistrează: 7 voturi “pentru”, 23 voturi 

”împotrivă, 2 ”abțineri” și 2 membri nu au votat, astfel că propunerea de 
amânare a fost respinsă. 

* 
Dacă nu mai sunt alte intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre 

analizat, împreună cu amendamentele aprobate, cu mențiunea că vom utiliza 
votul electronic. 

Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic. 
În urma operațiunii de votare se înregistrează: 30 voturi “pentru”, 2 

”abțineri” și 2 membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă 
Proiectul de hotărâre privind aprobarea regulamentelor de finanţare 
nerambursabilă, de la bugetul Judeţului Cluj în domeniul acțiunilor culturale, 
tineretului și socio-educaționale, sportiv și cel al cultelor religioase, acesta 
devenind   
 

           HOTĂRÂREA NR. 219 
 
* 

*         * 
3. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind avizarea taxelor și tarifelor 

pentru servicii prestate utilizatorilor de către Biblioteca Judeţeană 
„Octavian Goga” Cluj, pentru anul fiscal 2024, cu mențiunea că a fost 
analizat în comisia de specialitate nominalizată în vederea avizării. 
 
Rog Comisia de specialitate nr. 2 să prezinte avizul. 
 

Dl. Lucian Cordiș: 
 Comisia nr.  2 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat, cu 

mențiunea că vom utiliza votul electronic. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic. 
În urma operațiunii de votare se înregistrează: 32 voturi “pentru” și 2 

membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă Proiectul de 
hotărâre privind avizarea taxelor și tarifelor pentru servicii prestate utilizatorilor 
de către Biblioteca Judeţeană „Octavian Goga” Cluj, pentru anul fiscal 2024, 
acesta devenind 

 
     HOTĂRÂREA NR. 220 

 
* 

*         * 
 

4. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind aprobarea tarifelor pentru 
spectacolele susținute de către Teatrul de Păpuşi “PUCK”  în anul 2024, cu 
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mențiunea că a fost analizat în comisia de specialitate nominalizată în 
vederea avizării. 
 
Rog Comisia de specialitate nr. 2 să prezinte avizul. 
 

Dl. Lucian Cordiș: 
 Comisia nr.  2 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat, cu 

mențiunea că vom utiliza votul electronic. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic. 
În urma operațiunii de votare se înregistrează: 32 voturi “pentru” și 2 

membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă Proiectul de 
hotărâre privind aprobarea tarifelor pentru spectacolele susținute de către 
Teatrul de Păpuşi “PUCK”  în anul 2024, acesta devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 221 

 
* 

*         * 
 

5. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind aprobarea taxelor şi 
tarifelor pentru anul fiscal 2024, cu mențiunea că a fost analizat în comisia 
de specialitate nominalizată în vederea avizării. 

 
Rog Comisia de specialitate nr. 2 să prezinte avizul. 
 

Dl. Lucian Cordiș: 
 Comisia nr.  2 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat, cu 

mențiunea că vom utiliza votul electronic. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic. 
În urma operațiunii de votare se înregistrează: 27 voturi “pentru”, 5 voturi 

”împotrivă” și 2 membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă 
Proiectul de hotărâre privind aprobarea taxelor şi tarifelor pentru anul fiscal 
2024, acesta devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 222 

 
* 

*         * 
 

6. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind  aprobarea tarifelor de 
călătorie pentru traseele aferente Grupelor 24, 25, 31, 32, 33, 35, 36, 38, 56, 
59, 60 și 62  din Programul de transport public județean de persoane 
prin curse regulate în Județul Cluj, cu mențiunea că a fost analizat în 
comisia de specialitate nominalizată în vederea avizării. 
 

Rog Comisia de specialitate nr. 1 să prezinte avizul. 
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Dl. Iuliu Sămărtean: 
 Comisia nr. 1 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat, cu 

mențiunea că vom utiliza votul electronic. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic. 
În urma operațiunii de votare se înregistrează: 31 voturi “pentru” și 3 membri nu 

au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă Proiectul de hotărâre privind  
aprobarea tarifelor de călătorie pentru traseele aferente Grupelor 24, 25, 31, 32, 
33, 35, 36, 38, 56, 59, 60 și 62  din Programul de transport public județean de 
persoane prin curse regulate în Județul Cluj, acesta devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 223 

 
* 

*         * 
 

7. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind abrogarea unor hotărâri ale 
Consiliului Județean Cluj, cu mențiunea că a fost analizat în comisia de 
specialitate nominalizată în vederea avizării. 

 
Rog Comisia de specialitate nr. 1 să prezinte avizul. 
 

Dl. Iuliu Sămărtean: 
 Comisia nr. 1 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat, cu 

mențiunea că vom utiliza votul electronic. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic. 
În urma operațiunii de votare se înregistrează: 32 voturi “pentru” și 2 

membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă Proiectul de 
hotărâre privind abrogarea unor hotărâri ale Consiliului Județean Cluj, acesta 
devenind 
 

HOTĂRÂREA NR. 224 
 
* 

*         * 
 

8. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre pentru modificarea Hotărârii 
Consiliului Judeţean Cluj nr. 12/2016 privind aprobarea indicatorilor tehnico-
economici actualizați ai lucrărilor de modernizare și reabilitare a unor 
drumuri județene din Județul Cluj, cu modificările și completările 
ulterioare, cu mențiunea că a fost analizat în comisia de specialitate 
nominalizată în vederea avizării. 
 

Rog Comisia de specialitate nr. 2 să prezinte avizul. 
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Dl. Lucian Cordiș: 
 Comisia nr.  2 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 
 Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  

Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat, cu 
mențiunea că vom utiliza votul electronic. 

Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic. 
În urma operațiunii de votare se înregistrează: 27 voturi “pentru”, 5 

”abțineri” și 2 membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă 
Proiectul de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Judeţean Cluj 
nr. 12/2016 privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici actualizați ai 
lucrărilor de modernizare și reabilitare a unor drumuri județene din Județul 
Cluj, cu modificările și completările ulterioare, acesta devenind 
 

HOTĂRÂREA NR. 225 
 
* 

*         * 
 

9. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind modificarea Hotărârii 
Consiliului Județean Cluj nr. 142 / 2018 pentru aprobarea Proiectului "5 
Modernizarea și reabilitarea Traseului județean 5, format din sectoare de 
drum ale DJ 108C, parte a Traseului Regional Transilvania de Nord" și a 
cheltuielilor legate de proiect, cu mențiunea că a fost analizat în comisia de 
specialitate nominalizată în vederea avizării. 

 
Rog Comisia de specialitate nr. 2 să prezinte avizul. 
 

Dl. Lucian Cordiș: 
 Comisia nr.  2 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 
 Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  

Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat, cu 
mențiunea că vom utiliza votul electronic. 

Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic. 
În urma operațiunii de votare se înregistrează: 27 voturi “pentru”, 5 ”abțineri” și 2 

membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă Proiectul de hotărâre 
privind modificarea Hotărârii Consiliului Județean Cluj nr. 142 / 2018 pentru 
aprobarea Proiectului "5 Modernizarea și reabilitarea Traseului județean 5, 
format din sectoare de drum ale DJ 108C, parte a Traseului Regional 
Transilvania de Nord" și a cheltuielilor legate de proiect, acesta devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 226 

 
* 

*         * 
 

10. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind acordarea unui mandat 
special reprezentantului Judeţului Cluj în Adunarea Generală a Acţionarilor 
la Compania de Apă Someș  S.A, în vederea exercitării drepturilor de 
acţionar, cu mențiunea că a fost analizat în comisia de specialitate 
nominalizată în vederea avizării. 
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Rog Comisia de specialitate nr. 2 să prezinte avizul. 
 

Dl. Lucian Cordiș: 
 Comisia nr.  2 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 
 Aici am de făcut un amendament și anume:  

 
Titlul proiectului de hotărâre Proiect de hotărâre nr. crt. 11 privind 

privind acordarea unui mandat special 
reprezentantului Județului Cluj în 
Adunarea Generală a Acționarilor la 
Compania de Apă Someș S.A., în 
vederea exercitării drepturilor de 
acționar 

Nr. 
crt. 

Forma existentă Forma propusă Motiva
ție 

1 Art. 1. Se acordă mandat special doamnei 
Marinela Marc, reprezentantul Judeţului Cluj 
în Adunarea Generală a Acţionarilor la 
Compania de Apă Someş S.A., pentru: 

(1) a
) aprobarea contractării unei finanțări pe 
termen scurt (maximum 12 luni) în valoare 
de 100.000.000 lei, sub forma unui 
împrumut punte, creditul contractat 
urmând a fi folosit numai pentru a fi 
asigurată finanțarea programului de 
investiții POIM. 
b) garantarea  creditului, care se va realiza 
prin instituirea unei ipoteci mobiliare de 
rang II asupra conturilor Companiei de Apă 
S omeș S.A.  
c) împuternicirea directorului general și a 
directorului financiar al societății să 
semneze în numele și pentru Compania de 
Apă Someș S.A., contractul de finanțare și 
Acordul de ipotecă asupra conturilor 
bancare ale societății, și să o reprezinte în 
raporturile cu banca. 

(2) desemnarea ca auditor statutar al 
situațiilor financiare anuale pentru anii 2023, 
2024, 2025, a firmei de audit ELF EXPERT SRL,  
cu sediul în _____________, sector 
____________,str. ________________, nr. _____, tel. 
___________,  nr. înmatriculare la Registrul 
Comerțului ____________________, cod unic de 
înregistrare ______________, cont IBAN 
___________________________, deschis la 
___________________________. 

 

Art. 1. Se acordă 
mandat special 
doamnei Marinela 
Marc, reprezentantul 
Judeţului Cluj în 
Adunarea Generală a 
Acţionarilor la 
Compania de Apă 
Someş S.A., pentru 
desemnarea ca auditor 
statutar al situațiilor 
financiare anuale 
pentru anii 2023, 2024, 
2025, a firmei de audit 
ELF EXPERT SRL,  cu 
sediul în _____________, 
sector ____________,str. 
________________, nr. 
_____, tel. ___________,  
nr. înmatriculare la 
Registrul Comerțului 
____________________, 
cod unic de înregistrare 
______________, cont 
IBAN 
_______________________
____, deschis la 
_______________________
____. 

 

 
 Având în 
vedere 
adresa 
Companiei 
de Apă 
Someș S.A. 
nr.________20
23    
înregistrată 
la Consiliul 
Județean 
Cluj cu nr. 
_____________
_ 2023 se 
impune 
modificarea 
Art. 1 din 
proiectul de 
hotărâre, 
conform 
formei 
propuse. 
 

Notă: ținând cont de modificările mai sus menționate, se impune implicit modificarea 
și completarea corespunzătoarea a Referatului de aprobare, Proiectului de Hotărâre 
privind privind acordarea unui mandat special reprezentantului Județului Cluj în 
Adunarea Generală a Acționarilor la Compania de Apă Someș S.A. și a Raportului de 
Specialitate. 
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Supun la vot amendamentul prezentat de mine, cu mențiunea că vom 
utiliza votul electronic. 

Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic. 
În urma operațiunii de votare se înregistrează: 31 voturi “pentru”, 1 

”abținere” și 2 membri nu au votat, astfel că amendamentul a fost aprobat, 
fapt ce presupune modificarea corespunzătoare a proiectului de hotărâre. 

* 
Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi. 
Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat, 

împreună cu amendamentul aprobat, cu mențiunea că vom utiliza votul 
electronic. 

Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic. 
În urma operațiunii de votare se înregistrează: 32 voturi “pentru” și 2 

membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă Proiectul de 
hotărâre privind acordarea unui mandat special reprezentantului Judeţului 
Cluj în Adunarea Generală a Acţionarilor la Compania de Apă Someș  S.A, în 
vederea exercitării drepturilor de acţionar, acesta devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 227 

 
* 

*         * 
 

11. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind aprobarea Bugetului de 
venituri şi cheltuieli pe anul 2023, rectificat, al Aeroportului Internațional 
Avram Iancu Cluj R.A., cu mențiunea că a fost analizat în comisia de 
specialitate nominalizată în vederea avizării. 
 
Rog Comisia de specialitate nr. 2 să prezinte avizul. 
 

Dl. Lucian Cordiș: 
 Comisia nr.  2 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat, cu 

mențiunea că vom utiliza votul electronic. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic. 

În urma operațiunii de votare se înregistrează: 29 voturi “pentru”, 1 ”abținere” și 4 
membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă Proiectul de hotărâre 
privind aprobarea Bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 2023, rectificat, al 
Aeroportului Internațional Avram Iancu Cluj R.A., acesta devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 228 

 
* 

*         * 
 

12. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind acordarea, în anul 2024, de 
stimulente financiare lunare personalului medical și de specialitate din 
cadrul spitalelor al căror management a fost transferat la Consiliul 
Județean Cluj, cu mențiunea că a fost analizat în comisia de specialitate 
nominalizată în vederea avizării. 
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Rog Comisia de specialitate nr. 2 să prezinte avizul. 
 

Dl. Lucian Cordiș: 
 Comisia nr.  2 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă sunt intervenţii? 
D-na Violeta Mureșan: 
 Da, domnule președinte, Violeta Mureșan! 
Dl. Alin Tișe: 

Vă rog! 
D-na Violeta Mureșan: 

În calitate de președinte a Comisiei de sănătate nu pot decât să vă 
mulțumesc și să vă felicit, fiindcă e al treilea an consecutiv în care se iau aceste 
măsuri. Știm cu toții grija pe care medicii și personalul medical îl au asupra 
pacienților, nu doar din județul Cluj ci din întreaga zonă, este un act de 
recunoaștere a calității actului medical din județul Cluj. Sper, de asemenea, ca 
anul viitor să fie anul în care reușim să implementăm proiectele pe care 
dumneavoastră doriți să le puneți în valoare, respectiv Spitalul Monobloc de 
Copii și Spitalul de Transplant. Vă mulțumesc! 
Dl. Alin Tișe: 

Da, mulțumesc și eu pentru faptul că de fiecare dată ați susținut aceste 
proiecte, deși cred că aici, prima dată, a fost o chestiune de executiv, dar cred 
că a fost susținută de toate partidele, așa încât mulțumesc și eu pe această 
cale tuturor acelora care au susținut an de an aceste proiecte. 

Dacă mai sunt discuții sau intervenții? 
Dacă nu mai sunt alte intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre 

analizat, cu mențiunea că vom utiliza votul electronic. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic. 
În urma operațiunii de votare se înregistrează: 32 voturi “pentru” și 2 

membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă Proiectul de 
hotărâre privind acordarea, în anul 2024, de stimulente financiare lunare 
personalului medical și de specialitate din cadrul spitalelor al căror 
management a fost transferat la Consiliul Județean Cluj, acesta devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 229 

 
* 

*         * 
 

13. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre pentru aprobarea indicatorilor 
tehnico-economici ai obiectivului de investiții “Modernizare pavilion 
ergoterapie şi pavilion central termică ergoterapie” la Spitalul de Boli 
Psihice Cronice Borşa, cu mențiunea că a fost analizat în comisia de 
specialitate nominalizată în vederea avizării. 
 
Rog Comisia de specialitate nr. 2 să prezinte avizul. 
 

Dl. Lucian Cordiș: 
 Comisia nr.  2 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
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Dl. Mihai Iepure: 
 Dacă-mi permiteți, domnule președinte? 
Dl. Alin Tișe: 

Vă rog! 
Dl. Mihai Iepure: 

Domnule președinte, în primul rând cred că trebuie corectat titlul și în 
contextul proiectului este pavilion centrală termică, este o eroare materială. 
Dl. Alin Tișe: 

Da, centrală termică, nu central! S-a uitat o literă la cuvântul centrală! 
Dl. Mihai Iepure: 

Am sesizat și data trecută când a fost pe ordinea de zi, nu e o problemă, 
că se corectează. 

Legat de acest proiect, am fost la Spitalul Borșa și am văzut exact care 
este situația acestui pavilion, într-adevăr renovările sunt necesare și binevenite, 
problema pe care am sesizat-o data trecută, din păcate, în proiectul repus pe 
ordinea de zi, persistă și din adresa firmei care a realizat acest proiect nu sunt 
lămurite aceste aspecte și doar aspecte legate de costul materialelor. Costul 
materialelor este într-adevăr unul în piață, undeva la 500 euro/mp, problema 
este de la 500 euro până la 1366 de euro, adică aproape 1400 de euro, 
chestiune care nu este explicată.  
Dl. Alin Tișe: 

Este cineva de la Spitalul Borșa? 
Dl. Mihai Iepure: 

Este doamna director, am văzut-o la începutul ședinței. 
Dl. Alin Tișe: 

Vă invit doamna director, haideți luați loc la masă, luați loc la microfon și 
haideți să lămurim aceste lucruri pe care colegii mei le-au sesizat, ca să nu fie 
niciun dubiu. Este doamna manager și cu doamna director financiar. Am 
rugămintea, pe cât puteți, să răspundeți punctual la acele nelămuriri pe care 
colegii mei le au, iar prima nelămurire a domnului Iepure este că de la suma 
de .... 
Dl. Mihai Iepure: 

...aproximativ 500 euro materialele / mp și până la 1366 euro. Ideea e că 
dacă am reuși să facem acest proiect cu economie, s-ar putea susține, cu 
diferența de bani, alte proiecte pe care doamna manager ni le-ar prezenta și 
sunt necesare la spital, respectiv... 
Dl. Alin Tișe: 

Cum ați estimat această sumă, cum ați ajuns .... 
Dl. Mihai Iepure: 

Nu au estimat-o dânsele, a estimat-o o firmă, domnule președinte! 
D-na Tămaș Aurica - manager: 

Noi avem o firmă care a făcut devizul și materialele se ridică undeva la 
612 euro/mp, mai e manopera, utilaje, transport. Am făcut un centralizator, este 
un program de a face devizul.... 
D-na Man Elena – director financiar: 

Firma de proiectare a făcut devizul așa cum se face, fiecare proiectant 
are devizier, ofertele se iau de pe site-uri, de la diverși agenți... Ceea ce spune 
dl. Iepure, 500 euro/mp, este valoarea fără TVA a materialelor, la care mai 
adăugăm manopera, utilajele, transportul, pentru că acolo nu sunt doar niște 
lucrări de renovare, ci având în vedere că s-a făcut un certificat energetic, 
clădirea trebuie reabilitată termic... 
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Dl. Alin Tișe: 
De care clădire vorbiți, cea nouă sau cea veche? 

D-na Man Elena – director financiar: 
Clădirea din mijlocul amplasamentului. 

Dl. Alin Tișe: 
Nu corpul construit de noi? 

D-na Man Elena – director financiar: 
Nu! 

Dl. Alin Tișe: 
Cel din stânga.... 

D-na Man Elena – director financiar: 
E vorba de o clădire mai veche, nu e clădirea care am dat-o în folosință 

acum 2 ani. 
D-na Tămaș Aurica - manager: 

E din 2003.... 
D-na Man Elena – director financiar: 

E o clădire care trebuie reabilitată, s-a făcut expertiză, s-a făcut certificat 
energetic care nu corespunde NZEB și atunci trebuie reabilitată termic, nu 
sunt doar niște lucrări de renovare, sunt lucrări de reabilitare și de a mării 
cerințele energetice ale clădirii. Atunci, sigur că sunt lucrări de demolare a 
unor chestii și lucrări de reabilitare termică. 
Dl. Alin Tișe: 

Dar colegul nostru spune că e prea scump. 
D-na Man Elena – director financiar: 

Noi zicem că nu este scump, pentru că o clădire nouă este mult mai 
scumpă decât să fie reabilitată. Proiectanții s-au documentat când au făcut 
acest deviz, iar până la urmă este un deviz estimativ care în urma licitației va 
câștiga firma care oferă cel mai puțin. Dacă subestimăm devizul, ne trezim în 
situația că peste o lună, două, iar ne vom găsi aici pentru a ajusta prețurile ca 
să participe cineva la licitație. 
Dl. Alin Tișe: 

Bun!  
Mai sunt întrebări pentru doamnele de la Spitalul din Borșa?  
Doar aici vi s-a părut prețul mărit sau și la alte puncte? 

Dl. Mihai Iepure: 
La ce vă referiți la alte punte? 

Dl. Alin Tișe: 
La alte puncte din deviz!  
Mai sunt și alte situații unde vi s-a părut că prețurile sunt exagerate? 

Dl. Mihai Iepure: 
Vorbim de prețuri / ansamblu, domnule președinte! 

Dl. Alin Tișe: 
Prețuri / ansamblu, dar sunt și pe elemente, nu pe componente. 

Dl. Mihai Iepure: 
Nu am expertiză să analizez / elemente. Vorbim de preț de piață de 

construcții care cu siguranță.... 
Dl. Alin Tișe: 

Noi putem să limităm această sumă? 
Dl. Mihai Iepure: 

Acesta a fost motivul pentru care am cerut reevaluare din partea firmei 
la ședința anterioară, din păcate nu au .... 
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Dl. Alin Tișe: 
În regulă! Dacă mai sunt intervenții? 

D-na Violeta Mureșan: 
Domnule președinte, eu consider că de câte ori amânăm, practic o să 

creăm o problemă spitalului care dorește să-și implementeze cât mai repede 
aceste .... 
Dl. Mihai Iepure: 

Nu am mai solicitat amânarea! 
D-na Violeta Mureșan: 

Ok! Doar spun! 
Dl. Alin Tișe: 

Bine! 
D-na Maria Forna: 

Domnule consilier, normal că ne asumăm, dacă votăm și așa cum 
spunea doamna director și colegii din sală, se va face o licitație publică, va 
câștiga firma care oferă prețul cel mai mic și normal că se vor respecta toate 
elementele care țin de legislație. 
Dl. Mihai Iepure: 

Eu am explicat motivul pentru care grupul USR se va abține, mi se pare 
că este un preț prea mare pentru ce construcții sunt necesare.... 
D-na Maria Forna: 

Dar tocmai dumneavoastră ați spus că nu sunteți în domeniu să faceți o 
evaluare la... 
Dl. Mihai Iepure: 

Sigur, dar vă dați seama că am consultat și noi specialiști care ne-au ... 
D-na Maria Forna: 

Ați consultat un specialist sau mai mulți? 
Dl. Mihai Iepure: 

Mai mulți! 
D-na Maria Forna: 

Bine! La fel și doamnele au consultat. 
Dl. Marius Bălaj: 
 Și la ce preț au spus că ar fi rezonabil, dacă nu cel care este acum? 
Dl. Mihai Iepure: 

Prețul construcțiilor civile în momentul de față, la construcții este între 
900-1000 euro/mp. 
D-na Maria Forna: 

Și cu forța de muncă va spus că se ajunge la 1300. 
Dl. Mihai Iepure: 

Având în vedere că este zona de ergoterapie care nu are un regim 
deosebit, pot fi similare. 
Dl. Alin Tișe: 

Și cât apare la dumneavoastră la spital, 1200? 
Dl. Mihai Iepure: 

1366! 
 Dl. Alin Tișe: 

Cam mult! 
D-na Tămaș Aurica - manager: 

Dar avem și demolare, transport, utilaje, dotări și manoperă, toate.... 
Dl. Alin Tișe: 

Dar nu mai demolați doamnă! 
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D-na Tămaș Aurica - manager: 
Nu noi, constructorul.... 

Dl. Alin Tișe: 
Nu puteți să construiți fără să demolați? 

D-na Man Elena – director financiar: 
Păi în deviz avem demolare, utilare, transport, dotări, materiale, 

manoperă, învelitoarea, de toate avem. 
Dl. Alin Tișe: 

Deci e obligatoriu să demolați, nu puteți să completați la ce corp aveți, 
să duceți extindere doar? 
D-na Tămaș Aurica - manager: 

Învelitoarea se desface de pe clădire, încât se pun lucruri noi, plus 
tâmplărie și altele. 
Dl. Alin Tișe: 

Ați supărat și doamnele, nu știu cum reușiți ..... 
Se va cumpăra și bandă de aleragt, domnule Iepure. 

D-na Maria Forna: 
Îl facem pe domnul Iepure diriginte de șantier. 
Din păcate asta e percepția, dacă se cheltui mult, de ce se cheltuie mult, 

dacă..... 
Dl. Horea Chirteș: 

E foarte important să specificăm că nu e vorba doar de lucrări de 
construire, ci este vorba și despre o lucrare de demolare și evacuare a ceea ce 
rezultă de acolo. În modul acesta suma este decentă. Dacă ar fi doar 
construcție, ar avea dreptate domnul coleg. 
Dl. Alin Tișe: 

Haideți că o să vedem la licitație doamnelor cât o să obțineți, prețul real 
până la urmă. Sper că nu mai mult... 

Dacă nu mai sunt alte intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre 
analizat, împreună cu corectarea titlului, cu mențiunea că vom utiliza votul 
electronic. 

Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic. 
În urma operațiunii de votare se înregistrează: 26 voturi “pentru”, 6 

”abțineri” și 2 membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă 
Proiectul de hotărâre pentru aprobarea indicatorilor tehnico-economici ai 
obiectivului de investiții “Modernizare pavilion ergoterapie şi pavilion central 
termică ergoterapie” la Spitalul de Boli Psihice Cronice Borşa, acesta devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 230 

pentru aprobarea indicatorilor tehnico-economici ai obiectivului de investiții 
“Modernizare pavilion ergoterapie şi pavilion centrală termică ergoterapie” la 

Spitalul de Boli Psihice Cronice Borşa 
 
* 

*         * 
Doamelor vă mulțumim! 

D-na Tămaș Aurica - manager: 
 Vă mulțumim și noi și vă dorim un Crăciun binecuvântat! 

Vă mulțumim de sprijinul pe care ni l-ați acordat până acum, faceți un 
bine pentru cei de acolo. 
Dl. Alin Tișe: 

Doamne ajută șă fie cu bine! 
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Corpul ultim de clădire în ce fază este? Mai este un corp de clădire pe 
care noi îl aveam în plan și care era în continuarea pavilionului făcut, spre 
curte, spre pădure, acolo mai era un corp care îl avem în plan să-l facem.  
D-na Tămaș Aurica - manager: 

Acolo așteptăm finanțarea. 
Dl. Alin Tișe: 

Acolo în ce fază sunteți , proiectare, ce aveți? 
D-na Tămaș Aurica - manager: 

Avem SF, proiectare, autorizație de construire, devizul l-am actualizat 
anul trecut la începutul anului... 
Dl. Alin Tișe: 

O să prindem anul viitor o sumă ca să puteți începe, chiar dacă o faceți 
în etape. 
D-na Tămaș Aurica - manager: 

Mulțumim! 
Dl. Alin Tișe: 

Acolo știți prea bine că Spitalul de la Borșa avea activitate în acel castel 
sau ce era, o clădire veche care nu corespundea, nu se putea moderniza că era 
veche, revendicată și știți prea bine că în mandatul nostru s-a construit acea 
clădire nouă, un spital nou cum ar veni și mai există în proiect încă un corp cu 
care am finaliza cam tot ce e de făcut acolo. Trebuie să știți că toți banii sunt de 
la consiliul județean, nu sunt din alte părți. Mai există un corp de clădire pe 
care ar trebui să-l facă și dacă vom găsi resurse anul viitor să-i ajutăm, cel puțin 
dacă nu anul viitor să-l termine, dar măcar o parte din el. Vom vedea la când 
facem bugetul. 

 
* 

*         * 
 

14. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind rectificarea bugetului 
general propriu al Județului Cluj pe anul 2023, cu mențiunea că a fost 
analizat în comisia de specialitate nominalizată în vederea avizării. 
 
Rog Comisia de specialitate nr. 2 să prezinte avizul. 
 

Dl. Lucian Cordiș: 
 Comisia nr.  2 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat, cu 

mențiunea că vom utiliza votul electronic. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic. 
În urma operațiunii de votare se înregistrează: 29 voturi “pentru” și 5 membri 

nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă Proiectul de hotărâre privind 
rectificarea bugetului general propriu al Județului Cluj pe anul 2023, acesta 
devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 231 

 
* 

*         * 
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15. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind aprobarea execuţiei  
bugetului general propriu al Județului Cluj  preliminată la 31 decembrie 
2023, cu mențiunea că a fost analizat în comisia de specialitate 
nominalizată în vederea avizării. 
 
Rog Comisia de specialitate nr. 2 să prezinte avizul. 
 

Dl. Lucian Cordiș: 
 Comisia nr.  2 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat, cu 

mențiunea că vom utiliza votul electronic. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic. 
În urma operațiunii de votare se înregistrează: 32 voturi “pentru” și 2 

membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă Proiectul de 
hotărâre privind aprobarea execuţiei  bugetului general propriu al Județului 
Cluj  preliminată la 31 decembrie 2023, acesta devenind 

 
     HOTĂRÂREA NR. 232 

 
* 

*         * 
 

16. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre pentru aprobarea prelungirii 
perioadei de implementare a proiectului ”4 Modernizarea și reabilitarea 
Traseului județean 4, format din sectoare de drum ale 107N și DJ 107 P 
parte a Traseului Regional Transilvania de Nord” și a cheltuielilor legate de 
proiect, cu mențiunea că a fost analizat în comisia de specialitate 
nominalizată în vederea avizării. 
 
Rog Comisia de specialitate nr. 2 să prezinte avizul. 
 

Dl. Lucian Cordiș: 
 Comisia nr.  2 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă cineva poate să explice la acest punct despre ce este vorba?  
D-na Mariana Rațiu: 
 Prelungim doar contractul de finanțare pentru implementare, practic 
lucrările de drum sunt finalizate, suntem în procedura de recepție, pe care am 
suspendat-o întrucât am constatat niște neconformități la parapeți, ei vor fi 
înlocuiți în maxim 3 săptămâni, acesta este motivul pentru care astăzi venim 
în fața dumneavoastră cu acest proiect. Toată suma eligibilă a fost rambursată, 
nu discutăm de pierderea eligibilității unor sume, este vorba doar de o 
suspendare a recepției pentru înlocuirea unor stâlpi de parapeți la care s-au 
constatat niște neconformități. 
Dl. Alin Tișe: 

În regulă, mulțumesc! Dacă sunt alte intervenții? 
D-na Adela Dehenes: 

Adela Dehenes, aș dori! 
Dl. Alin Tișe: 

Da, vă rog! 
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D-na Adela Dehenes: 
Încep cu cele bune, trebuie să apreciez faptul că s-a finalizat podul peste 

Someș cu câteva luni în avans, ceea ce mi se pare un lucru extraordinar și din 
nou este o dovadă că s-ar putea... 
Dl. Alin Tișe: 

Vă trimit adeziunea la partid! 
D-na Adela Dehenes: 

Cum? 
Dl. Alin Tișe: 

Nimic! 
D-na Adela Dehenes: 

Pe de altă parte DJ 107N știu că este finalizat și recepționat până la Gura 
Rișca, dar să știți că deja apar fisuri. Probabil că va intra pe întreținere anul 
viitor, ceea ce este păcat, ar trebui să se lucreze aceste proiecte pe fonduri 
europene, care se și încadrează în timp, totuși cu un termen de garanție mai 
mare. 
Dl. Alin Tișe: 

Cât avem garanție? 
D-na Mariana Rațiu: 

Nu va intra pe întreținere, va intra pe garanție, avem 5 ani garanție. 
Dl. Alin Tișe: 

Mai mult de atât nu ne dă nimeni. Eu dacă aș fi patron de firmă nu aș da 
nici 2 ani. Cumperi asfaltul te miri de unde, nu știi ce cumperi ....  
D-na Adela Dehenes: 

Domnule Tișe, vă trimitem un pic la un schimb de experiență, undeva în 
Polonia, în Cehia, nu ne ducem mai departe și să vedeți acolo drumuri. 
Dl. Alin Tișe: 

Și ei fac la fel. Bine, depinde pe ce drumuri umblați, eu vă pot duce pe 
altele..., unde sunt gropi, orașe întregi în Italia sunt pline de gropi .... 
D-na Adela Dehenes: 

În Italia, nu, nu.... 
Dl. Alin Tișe: 

În zona de munte în Elveția sunt gropi, scuzați-mă!  
Pe de altă parte am văzut situații în care patronii de firmă au cumpărat 

să spunem bitum și beton, dar au primit certificat fals că el e beton categoria 
nu știu care, însă el era beton altă categorie. Sigur, noi am avut documentul, 
dar nu suntem instanță să mergem să și cercetăm modul în care îi dă acelui 
patron, dar vreau să spun că au fost situații în care fie au fost pe o mână și au 
venit cu documente false, fie nu știau unii de alții. Uitați-vă acum la parapeții 
aceștia, dacă nu mergeau colegii mei și nu erau atenți, era vorba de 1mm, la 
3000 de parapeți un milimetru în grosime, dar la preț sunt vreo 400 mii de 
euro, ca să ne înțelegem. Deși erau conforme, că firma care i-a comandat și 
care era titulara acelui contract a comandat acei parapeți la alte firme 
subcontractoare și au venit cu 1mm mai puțin. 
Dl. Horea Chirteș: 

Felicitări dirigintelui de șantier care... 
Dl. Alin Tișe: 

Aici puteam efectiv să nu sesizăm, să ne trezim că la un moment dat 
cineva care știa să..... Nu înseamnă că de fiecare dată când se întâmplă astfel 
de lucruri le putem și sesiza, deși ar trebui, noi facem aceiași procedură la 
recepții, dar mintea omului e .... 
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Dl. Mihai Iepure: 
Chestiunea cu betonul le-ați descoperit la recepție sau pe parcursul .... 

Dl. Alin Tișe: 
Pe parcurs, în timp ce executau, la Ic Ponor îmi amintesc, acum câțiva 

ani, în fine... oricum mă bucur că am sesizat și că suntem în această fază. O să 
supun la vot acest proiect prin care prorogăm practic termenul, până când 
înlocuiesc cu ceea ce trebuie. 

Dacă nu mai sunt alte intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre 
analizat, cu mențiunea că vom utiliza votul electronic. 

Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic. 
În urma operațiunii de votare se înregistrează: 32 voturi “pentru” și 2 

membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă Proiectul de 
hotărâre pentru aprobarea prelungirii perioadei de implementare a 
proiectului ”4 Modernizarea și reabilitarea Traseului județean 4, format din 
sectoare de drum ale 107N și DJ 107 P parte a Traseului Regional Transilvania 
de Nord” și a cheltuielilor legate de proiect, acesta devenind 

 
     HOTĂRÂREA NR. 233 

 
* 

*         * 
 

17. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre pentru modificarea și completarea 
Hotărârii Consiliului Județean Cluj nr. 152/2023 privind aprobarea 
Organigramei, Statului de funcţii și a Regulamentului de organizare și 
funcționare al aparatului de specialitate al Consiliul Județean Cluj și a 
cabinetelor președintelui și vicepreședinților Consiliul Județean Cluj, cu 
mențiunea că a fost analizat în comisia de specialitate nominalizată în 
vederea avizării. 
 
Rog Comisia de specialitate nr. 1 să prezinte avizul. 
 

Dl. Iuliu Sămărtean: 
 Comisia nr.  1 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat, cu 

mențiunea că vom utiliza votul electronic. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic. 
În urma operațiunii de votare se înregistrează: 32 voturi “pentru” și 2 

membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă Proiectul de 
hotărâre pentru modificarea și completarea Hotărârii Consiliului Județean Cluj 
nr. 152/2023 privind aprobarea Organigramei, Statului de funcţii și a 
Regulamentului de organizare și funcționare al aparatului de specialitate al 
Consiliul Județean Cluj și a cabinetelor președintelui și vicepreședinților 
Consiliul Județean Cluj, acesta devenind 

 
     HOTĂRÂREA NR. 234 

 
* 

*         * 
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18. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind stabilirea salariilor de bază 
ale funcţionarilor publici şi personalului contractual din cadrul aparatului 
de specialitate al Consiliului Județean Cluj și din serviciile publice de interes 
judeţean din subordinea acestuia pentru anul 2024, cu mențiunea că a fost 
analizat în comisia de specialitate nominalizată în vederea avizării. 
 
Rog Comisia de specialitate nr. 2 să prezinte avizul. 
 

Dl. Lucian Cordiș: 
 Comisia nr.  2 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat, cu 

mențiunea că vom utiliza votul electronic. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic. 
În urma operațiunii de votare se înregistrează: 31 voturi “pentru” și 3 

membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă Proiectul de 
hotărâre privind stabilirea salariilor de bază ale funcţionarilor publici şi 
personalului contractual din cadrul aparatului de specialitate al Consiliului 
Județean Cluj și din serviciile publice de interes judeţean din subordinea 
acestuia pentru anul 2024, acesta devenind 

 
     HOTĂRÂREA NR. 235 

 
* 

*         * 
 

19. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind  stabilirea salariilor de bază 
ale unor angajați ai Teatrului de Păpuși  Puck pentru anul 2024, cu 
mențiunea că a fost analizat în comisia de specialitate nominalizată în 
vederea avizării. 
 
Rog Comisia de specialitate nr. 2 să prezinte avizul. 
 

Dl. Lucian Cordiș: 
 Comisia nr.  2 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat, cu 

mențiunea că vom utiliza votul electronic. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic. 
În urma operațiunii de votare se înregistrează: 32 voturi “pentru” și 2 

membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă Proiectul de 
hotărâre privind  stabilirea salariilor de bază ale unor angajați ai Teatrului de 
Păpuși  Puck pentru anul 2024, acesta devenind 

 
     HOTĂRÂREA NR. 236 

 
* 

*         * 
 



 

32 

 

20. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre pentru aprobarea prelungirii 
perioadei de implementare a proiectului Dotarea Unității de Primire 
Urgențe din cadrul Spitalului Clinic de Urgență pentru Copii Cluj-Napoca, 
SMIS 121035 și a cheltuielilor legate de proiect, cu mențiunea că a fost 
analizat în comisia de specialitate nominalizată în vederea avizării. 
 
Rog Comisia de specialitate nr. 2 să prezinte avizul. 
 

Dl. Lucian Cordiș: 
 Comisia nr.  2 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dl. Mihai Iepure: 

Dacă-mi permiteți, domnule președinte? 
Dl. Alin Tișe: 

Vă rog! 
Dl. Mihai Iepure: 

Domnule președinte, aș vrea să întreb dacă și la acest proiect situația 
este similară legat de absorbție și de sumele nerambursabile? 
Dl. Alin Tișe: 

Similară cu ce? 
Dl. Mihai Iepure: 

Similară cu drumul pe care l-am.... 
D-na Mariana Rațiu: 
 Din păcate aici nu este similară, discutăm de ambulanța care vine cu 
întârziere, va fi undeva în 12 ianuarie, este vorba de 400.000 lei din 6.800.000 
lei, nu au reușit să aducă în timp util, am discutat înainte de a intra în ședință, 
iar ceea ce încercăm este să recepționăm parțial, pentru că mașina în sine a 
venit, însă dotările nu au fost puse încă pe mașină. Dacă reușim să 
recepționăm mașina, obținem o sumă, nu știu cât va fi estimată, 200-300 mi 
lei, astfel încât să rămână mai puțin neeligibili.  
Dl. Mihai Iepure: 

Deci nu întreaga sumă se va încadra la eligibili? 
D-na Mariana Rațiu: 

Practic valoarea ambulanței este undeva la 400 mii lei, încercăm să 
vedem dacă finanțatorul va fi de acord să recepționăm parțial. 
Dl. Mihai Iepure: 

Mulțumesc pentru lămuriri! 
Având în vedere că furnizorul a notificat că nu poate să livreze această 

ambulanță la 265 zile, din cele 270 zile pe care le avea în contract, a apărut o 
suspendare a contractului, iar din 11 decembrie de când s-a reluat contractul și 
până în 18 decembrie au mai trecut 7 zile, deci clar că termenul este împlinit la 
acest moment, conform contractului sunt datorate penalități? 
D-na Mariana Rațiu: 

Aplicăm penalități! 
Dl. Mihai Iepure: 

Acoperă diferența pe care o pierdem noi? 
D-na Mariana Rațiu: 

Penalitățile sunt mici! 
Încercăm să vedem dacă pe contract ne încadrăm la daune interese, 

contractul de finanțare nu le este opozabil lor, faptul că noi pierdem o sumă, 
lor nu le este opozabil. O să analizăm din perspectivă juridică, vă pot spune că 
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vom face tot ce ne stă în putință. Într-adevăr, el a avut două notificări de la 
furnizorul de mașini, de la Porsche, care a spus că nu poate să aducă, avem în 
contract clauză că în cazul în care furnizorul de echipament nu reușește, se 
suspendă de drept contractul, ultima suspendare a fost undeva în septembrie, 
în mod normal din octombrie ar trebui să-i aplicăm penalități. 
Dl. Mihai Iepure: 

Sunt 469 de zile totuși, față de contractul inițial, adică... 
D-na Mariana Rațiu: 

Doar că sumele sunt mici, prevederile legale, penalitățile nu pot să 
depășească un procent. 
Dl. Mihai Iepure: 

Mulțumesc frumos de explicații! 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă mai sunt intervenții? 
Dacă nu mai sunt alte intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre 

analizat, cu mențiunea că vom utiliza votul electronic. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic. 
În urma operațiunii de votare se înregistrează: 32 voturi “pentru” și 2 

membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă Proiectul de 
hotărâre pentru aprobarea prelungirii perioadei de implementare a 
proiectului Dotarea Unității de Primire Urgențe din cadrul Spitalului Clinic de 
Urgență pentru Copii Cluj-Napoca, SMIS 121035 și a cheltuielilor legate de 
proiect, acesta devenind 

 
     HOTĂRÂREA NR. 237 

* 
*         * 

21. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre pentru modificarea Hotărârii 
Consiliului Județean Cluj nr. 186/2020 privind constituirea și organizarea 
comisiilor de specialitate ale Consiliului Judeţean Cluj, ca urmare a 
constituirii noului Consiliul Județean Cluj în data de 23 octombrie 2020, cu 
mențiunea că a fost analizat în comisia de specialitate nominalizată în 
vederea avizării. 
 
Rog Comisia de specialitate nr. 1 să prezinte avizul. 
 

Dl. Lucian Cordiș: 
 Comisia nr.  1 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat, cu 

mențiunea că vom utiliza votul secret prin buletine de vot. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul secret prin buletine de vot. 
În urma operațiunii de votare se înregistrează: 31 voturi “pentru” și 3 

membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă Proiectul de 
hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Județean Cluj nr. 186/2020 
privind constituirea și organizarea comisiilor de specialitate ale Consiliului 
Judeţean Cluj, ca urmare a constituirii noului Consiliul Județean Cluj în data 
de 23 octombrie 2020, acesta devenind 

      
HOTĂRÂREA NR. 238 
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* 
*         * 

 
22. Diverse 
 
 Suntem la ultimul punct, Diverse, vă rog să luați cuvântul, de la dreapta 
la stânga, domnule Cordiș, vă rog! 
Dl. Lucian Cordiș: 
 Mulțumesc, domnule Președinte! Stimați colegi, fiind ședința ultima din 
acest an, cred că este cazul să ne felicităm, să îl felicităm pe domnul 
Președinte al Consiliul Județean pentru activitatea din acest an, în special 
pentru zona de infrastructură rutieră care cred că în județul Cluj și la nivel 
național nu este niciun județ cu așa infrastructură rutieră județeană cum are 
județul Cluj, investițiile mari care s-au făcut, asta pe de o parte, pe de altă parte 
domnule Președinte, urmează perioada de iarnă, drumurile acestea pe care le-
am făcut multe trebuie întreținute, trebuie văzut să nu avem probleme mari, 
probleme vor fi oricum, că așa este, să nu avem probleme mari în ceea ce 
înseamnă întreținerea drumurilor pe perioada aceasta de iarnă iar ultimul 
punct al intervenției mele, dați-mi voie să o felicit pe colega noastră, pe Maria 
Forna pentru că mâine este ziua ei de naștere și să-i urăm cu toții un sincer La 
mulți ani! Mulțumesc! La mulți ani tuturor, Crăciun și sărbători fericite! 
Dl. Iuliu Sămărtean: 
 Dacă îmi permiteți, domnule Președinte, vreau să transmit și eu 
Sărbători fericite și bucurii la toți colegii și un AN Nou mai bun, să fim mai buni 
și mai productivi! Mulțumesc! 
Dl. Alin Tișe: 
 Mulțumim și noi! Mai departe, vă rog! 
D-na Maria Forna: 
 Mulțumesc și eu pentru felicitări și la rândul meu vă urez Sărbători 
fericite, un an cât mai bun și profit de această ocazie să îi mulțumesc 
domnului Președinte Alin Tișe, aparatului de specialitate din consiliul județean 
pentru faptul că am avut început un proiect la ATOP legat de prevenirea 
consumului de substanțe interzise, am avut și un eveniment în acest sens, 
care s-a bucurat  de un real succes, la eveniment au participat peste 250 de 
elevi de la liceele din municipiul Cluj-Napoca...îi mulțumesc cu această ocazie 
și doamnei inspector școlar general Marinela Marc, pentru că a sprijinit 
proiectul nostru și a mobilizat elevii pentru eveniment...este doar un prim 
eveniment dintr-o serie de evenimente pe care dorim să le organizăm în 
municipiul Cluj-Napoca, în județul Cluj, la care vor participa experți și persoane 
care lucrează în prevenirea și combaterea traficului de droguri. Mulțumesc 
foarte mult! 
Dl. Alin Tișe: 
 Da, mulțumim Maria, felicitări încă o dată! Vă rog, stimați colegi, mai 
departe... 
D-na Violeta Mureșan:   
 Mulțumesc! În calitate de președinte al Comisiei de sănătate aș dori să 
spun doar două cuvinte, ca bilanț de final de an...să nu uităm că sănătatea este 
prioritatea mandatului 2020-2024. În acest an, cu sprijinul Consiliului Județean 
au fost proiecte de prevenție și în depistarea precoce a cancerului de col și a 
cancerului de sân și în depistarea tuberculozei, este vorba de asemenea de 
proiectele și banii de finanțare a spitalelor noastre și de finanțare a celorlalte 
spitale din județ, să nu uităm de RMN-ul de la Câmpia Turzii, CT-ul de la Gherla 
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sau banii pentru dotarea secției de oftalmologie și ORL de la Dej, vreau să vă 
mulțumim pentru toate acestea, domnule Președinte și să nu uit, în ultimul și 
în ultimul punct Spitalul Pediatric de Psihiatrie, pentru cei care spun că nu se 
construiesc spitale din bani publici, uite că  Clujul va face și este aproape 
gata spitalul de psihiatrie, cel mai mare și cel mai modern spital de psihiatrie 
pediatrică din țară. Mulțumim mult și Sărbători fericite tuturor! 
Dl. Alin Tișe: 
 Da, mulțumesc foarte mult! Vă rog, mai departe, dacă mai sunt colegi! 
Dl. Sorin Pintea: 
 Aș fi avut și eu două întrebări pentru domnul director Ciceo, dar văd că a 
plecat, le lăsăm... 
Dl. Alin Tișe: 
 De ce nu ați luat cuvântul la punctul respectiv? 
Dl. Sorin Pintea: 
 Pentru că nu făcea parte din obiectul respectiv...nu e nicio problemă, 
cred că vor fi valabile și la anul... 
Dl. Alin Tișe: 
 Acum cred că a fost pătruns cu spiritul sărbătorilor foarte tare și așa, 
dacă a venit, cred că a fost foarte pătruns de a venit la ședință, așa că, nu cred 
că-l mai prindeți... 
Dl. Sorin Pintea: 
 Pot amâna pentru la anul...la următoarea ședință. 
Dl. Alin Tișe: 
 Puteți amâna...așa zic și eu...dacă îl mai prindem la ședință... 
Dl. Sorin Pintea: 
 În rest, Sărbători fericite la toți colegii și angajații consiliului județean 
care ne sprijină în activitate! 
Dl. Alin Tișe: 
 Dar puteți să puneți în scris și o înaintăm fără probleme, ori consiliului de 
administrație, ori cui e adresată întrebarea... 
Dl. Lucian Cordiș: 
 Domnule Președinte, vă rog frumos, trei secunde, că am uitat ceva... 
Dl. Alin Tișe: 
 Da, vă rog! 
Dl. Lucian Cordiș: 
 Neapărat vreau să mulțumesc colegilor mei din comisia de buget 
finanțe, vedeți bine că aproape jumătate din proiectele de pe ordine de zi sunt 
totdeauna de la această comisie, pentru muncă, răspund prezent întotdeauna 
și sunt corecți. Mulțumesc stimați colegi din comisia nr.2! 
Dl. Alin Tișe: 
 De aceea nu merge bine treaba, că împrăștiați cu banii în toate direcțiile! 
Colegul nostru nou, dacă dorește să ia cuvântul...Haideți să îl integrăm și pe el 
puțin! 
Dl. Andrei Maxim: 
 Mulțumesc frumos! A fost prima mea ședință, prima mea funcție 
politică, după 20 de ani de politică, sunt puțin emoționat, nu știu ce să zic, 
vreau doar să vă mulțumesc...mulți dintre dumneavoastră mă cunosc deja 
demult și din politică și din viața socială și din viața privată și sper să facem 
echipă la anul pentru a conduce bine acest județ! 
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Dl. Alin Tișe: 
 Am o  nelămurire: dumneavoastră acum, împreună cu colegul 
dumneavoastră sunteți și faceți ca un grup, o să ne raportam la 
dumneavoastră, sau nu,  ca să știu... 
Dl. Andrei Maxim: 
 Domnul Pintea a intrat în politică din cauza mea...deci cred că suntem 
prieteni! 
Dl. Alin Tișe: 
 Fiind un conflict între cele două conduceri, mă gândeam să nu fie 
dânsul din...adică sunteți un grup și se poate discuta ca și grup... 
Dl. Andrei Maxim: 
 Din moment ce a intrat în politică...eu îl consider și prieten ..suntem 
grup... 
Dl. Alin Tișe: 
 Ok! 
Dl. Sorin Pintea: 
 Doar că grupul e format din trei... 
Dl. Alin Tișe: 
 Da, nu contează asta...noi vrem să știm dacă trebuie discutat cu fiecare 
în parte sau... 
Dl. Andrei Maxim: 
 Eu consider că nu...nu știu părerea dânsului, încă nu am discutat... 
Dl. Alin Tișe: 
 Ok! 
Dl. Andrei Maxim: 
 Dar mă gândesc că nu greșesc... 
Dl. Alin Tișe: 
 De-aia v-a și întrebat, să vă mai gândiți dacă discutăm individual sau ca 
și grup? Bun, din partea grupului USR, vă rog, dacă aveți intervenții! 
Dl. Andrei Maxim: 
 Vă mulțumesc și să aveți Sărbători fericite! 
Dl. Alin Tișe: 
 Bine, să aveți succes și ne bucurăm că ați venit și suntem colegi! 
Dl. Ionuț Florea: 
 Am eu o întrebare, domnule Președinte, o să întrerup acest laudațio de 
partid și să întreb că am văzut că au fost scoase acele proiecte care privesc 
restructurările în entitățile din subordine...ideea este că noi, ca cetățeni am 
rămas cu impozitele și taxele mărite, dar restructurarea văd că se amână. 
Puteți să îmi puneți oare când vă gândiți să le repuneți pe ordinea de zi? 
Dl. Alin Tișe: 
 O să vă anunțăm! Vă rog, dacă mai sunt intervenții! 
D-na Adela Dehenes: 
 Eu aș sau sper că nu se va încheia anul înainte să primesc niște 
răspunsuri la solicitări din ședința anterioară și cea din urmă, în care le aveți 
înregistrate și nu am primit încă...Așa că mai lucrăm... 
Dl. Alin Tișe: 
 În regulă! 
D-na Adela Dehenes: 
 Și apoi La mulți ani, tuturor! 
Dl. Alin Tișe: 
 Da, o să vă trimit adeziunea la partid...vă rog! 
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Dl. Mihai Iepure: 
 Nu o să comentez asta, că vin sărbătorile... 
Dl. Alin Tișe: 
 Nu, nu era vorba de dumneavoastră, deși știu că v-ați fi dorit! 
Dl. Mihai Iepure: 
 Mă bucur! 
Dl. Alin Tișe: 
 Știu că v-ași dori, dar nu este cazul... 
Dl. Mihai Iepure: 
 Înainte de urările de sărbători, domnule Președinte, aș avea o întrebare 
punctuală: când am fost la Borșa, îmi pare rău că au plecat doamnele director, 
ziceau că din cunoștințele dânselor, castelul de la Borșa, unde a fost fostul 
sediu al spitalului, ar fi intenția actualului proprietar să-l vândă...cunoașteți 
aceste aspecte, există negocieri, avem drept de preemțiune... 
Dl. Alin Tișe: 
 Nu există discuții...noi am ieșit tocmai de acolo pentru că erau condițiile 
improprii, nu puteam renova, fiind revendicat, am ieșit, am construit corpul 
nou și urmează un proiect...e foarte complicat să îl aduci la condițiile optime 
pentru a fi utilizat... 
Dl. Mihai Iepure: 
 Sigur, nu va mai putea fi folosit ca spital, ideea este că este o clădire 
monument istoric... 
Dl. Alin Tișe: 
 Nu am discutat pe tema aceasta cu proprietarii absolut deloc, de a-l 
cumpăra să spunem pentru a-l renova și a-l menține ca și castel... 
Dl. Mihai Iepure: 
 Ideea este că acolo există teren pe care sunt clădiri în care se mai 
desfășoară activitate medicală... 
Dl. Alin Tișe: 
 Da...este separat...e pe partea... 
Dl. Mihai Iepure: 
 Nu, mai sunt încă clădiri, cele din spatele spitalului și zona administrativă 
este tot pe terenul revendicat, acesta este motivul pentru care întreb dacă 
avem intenția să cumpărăm imobilul cu totul și să... 
Dl. Alin Tișe: 
 Nu m-am gândit...acum depinde dacă proprietarul chiar dorește și 
pretinde un preț real, de ce nu, am putea sa discutăm... 
Dl. Mihai Iepure: 
 Estimarea era undeva la 600.000 de euro, din ce ziceau doamnele 
director... 
Dl. Alin Tișe: 
 Nu știu... 
Dl. Mihai Iepure: 
 De aceea întreb, dacă avem aceste discuții, intenționăm să le avem...? 
Dl. Alin Tișe: 
 Nu, nu în acest moment...nici nu am ofertă concretă de la noii 
proprietari, noi ne-am concentrat să terminăm corpul care este și să facem un 
corp nou lângă ce avem acum. Dar de ce nu...dacă există interes și vor dori să 
discute cu noi, am toată deschiderea, sigur că da... 
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Dl. Mihai Iepure: 
 Mulțumesc de răspuns și pe această cale urez și eu Sărbători fericite 
tuturor colegilor, aparatului de specialitate și în primul rând tuturor cetățenilor 
șu un An Nou mai bun! Mulțumesc! 
Dl. Horea Chirteș: 
 Domnule Președinte, și eu vreau să le urez colegilor multă sănătate în 
primul rând, sărbători fericite și un An Nou, probabil că nu ne vom mai întâlni 
până atunci, cu multe împliniri și succes! Sărbători fericite! 
Dl. Alin Tișe: 
 Mulțumim, la fel! Vă rog...! Stimați colegi, haideți să o ascultați pe colega 
noastră! Da, doamne Chiorean, vă rog! 
D-na Laura Chiorean: 
 Îmi asum o misiune un pic mai ingrată, dar pentru că suntem ca sfârșit 
de an și pentru că este un moment al bilanțului, o să abordez subiectul legat 
de activitatea ADI și Supercom, cu rugămintea de a ne pune în vedere, acum 
poate că nu o să reușească până la sfârșitul anului, dar cel puțin până la 
jumătatea lunii ianuarie, cu cel puțin 10 zile înainte de ședința de consiliu 
județean, să prezinte un raport de activitate complet pe anul 2023...nu am 
primit raportul de activitate pe decembrie 2023, deci probabil că va fi inclus în 
acest raport anual, ci câteva precizări, și anume: în județul Cluj nu se respectă 
până în acest moment cele două principii din dreptul mediului, poluatorul 
plătește și plătește pentru cât arunci...sesizările încep să curgă și cresc de la 
lună la lună, atât în ceea ce privește nerespectarea programului de colectare, 
recipientele, suntem în situația în care au fost constatate reduceri ale 
frecvenței colectării deșeurilor și creșteri tarifare, ceea ce mie mi se pare un pic 
injust față de cetățenii județului Cluj...pubelele cu cip nu s-au instalat decât 
într-o mică parte a județului, nu s-au aplicat până acum sancțiuni pentru că, 
sigur, îi considerăm ca fiind în acest an 2023 încă într-un an de grație, dar 
lucrul acesta ar trebui să se schimbe anul viitor. De asemenea, suntem în 
situația în care nu și-au respectat prevederile contractuale în baza căruia au 
câștigat licitația și acest lucru este evident...Explicații de genul nu avem pubele 
dar o să le achiziționăm, cred că de anul viitor nu vor mai fi explicații care 
trebuie acceptate și dumneavoastră știți, ca și colegii de altfel, că Garda de 
Mediu deja a constatat nerespectări ale autorizației integrate de mediu, 
randamentul stației de sortare este foarte mic, sub 30% ...au primit doar un 
avertisment și o amendă pentru depozitările neconforme, pentru depășirile 
nivelului de hidrogen sulfurat din aer, toate aceste deficiențe constatate de 
autoritățile în domeniu nu au fost remediate până la finalul anului 2023 sau cel 
puțin până astăzi, ca urmare, rugămintea mea este ca viitorul raport să nu mai 
fie unul așa formal, ci unul punctual, în care să răspundă la toate aceste 
sesizări ale cetățenilor, mare parte dintre ele le regăsim și pe site...aș vrea să 
mă sprijiniți în acest demers și în ianuarie 2024 să luăm această discuție mai în 
serios decât am luat-o în 2023...Bun, trecând de la acest lucru, vreau să vă 
mulțumesc tuturor pentru colaborare, să-i felicit pe toți colegii, în primul rând 
pe cei din aparatul de specialitate pentru proiectele realizate, pentru acțiunile 
frumoase, pentru toată activitatea și efortul pe care l-au depus în acest an și 
dumneavoastră tuturor colegilor pentru colaborare, pentru că am început să 
ne sudăm ca o echipă și să funcționăm, din punctul meu de vedere în acest 
fel! Bun venit noului nostru coleg, ne bucurăm că ni s-a alăturat, tuturor 
Sărbători fericite și nu în ultimul rând cetățenilor județului Cluj! 
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Dl. Alin Tișe: 
 Mulțumesc și eu! Câteva cuvinte aș spune legat de ceea ce ai spus tu 
legat de partea cu ADI-ul…sunt întru totul de acord că există lucruri care nu 
funcționează, am și spus-o, practic, am avut răbdare și avem răbdare, există 
justificări din ambele părți legat  de modul în care funcționează…și de acea, 
știți prea bine că am și constituit acea comisie, care eu mă aștept ca anul viitor 
să fie și mai prezentă și, de ce nu, să facă îndrumare, verificare, chiar să 
monitorizeze foarte clar ce se întâmplă în acest raport al Adi-ului cu operatorii, 
dar și cu cetățenii. Sunt întru totul de acord și susțin absolut toate lucrurile pe 
care le-ai spus legat de neaplicare întocmai a contractului, de asemenea, vă 
pot spune și partea cealaltă a monedei, pentru că discut și cu ceilalți prin 
prisma lucrurilor pe care le fac aici, nu am încotro, doar acum există vreo 6 
milioane de euro bani neîncasați de societate pentru gunoiul dus și neplătită, 
plus vreo 30-40 de asociații de proprietari care nu au plătit niciodată gunoiul 
în ultimul an, unde se duce gunoiul. Deci asta e doar o parte din cealaltă parte 
a monedei, cealaltă față a monedei și atunci sigur că  
toate acestea trebuie, sigur, împreună, pentru că degeaba călărim numai într-
o parte și în cealaltă, pentru că aici discutăm despre funcționarea unui 
contract și de o parte și de alta și sunt de acord cu dumneavoastră că acele 
lucruri pe care trebuie să le îndreptăm îndeobște prin comisia noastră care 
trebuie să fie tot mai activă, să ne ajute în a lua deciziile corecte. Lucrurile 
adevărate sunt adevărate, într-adevăr există lucruri care nu funcționează, dar 
ce pot să vă spun este că la nivelul ADI-ului cu primarii lucrurile au început să 
se sudeze și au început să se susțină reciproc și primarii au început să 
înțeleagă că ADI-ul este de partea lor și chiar se implică în a găsi soluții ca la ei 
în comună lucrurile să meargă bine. Dacă veți lua individual anumite localități, 
veți vedea că au găsit formula optimă și funcționează. Nu se aplică peste tot, 
nu funcționează peste tot , dar acolo unde primarii s-au implicat, lucrurile sunt 
pe drumul bun.  În rest, da, am toată deschiderea să ne implicăm în a ajunge 
la un model de colaborare și de procesare. În același timp trebuie să știți că am 
demarat deja procedura de achiziție pentru acea stație, ați și votat la un 
moment dat în vară Sf-urile și toate celelalte și deja suntem în procedura de 
achiziție, licitație și sperăm noi în 30 de zile să avem un câștigător și să putem 
și să putem trece la execuția efectivă a stației de descompunere moleculară, 
care, sigur, nu are legătură în mod direct cu relația dintre ADI versus firmă și 
cetățean, dar are legătură cu modul în care gestionăm gunoaiele până la 
capăt, tot ce acum aruncăm, va fi procesat, tot ceea ce creează disconfort va 
dispărea și vom avea soluția și pentru ultima fracție de gunoaie vom avea 
soluția până la capăt. Cred e că este un final de drum practic, în această 
experiență a noastră de cred că zece ani în materia aceasta de am reușit într-
un final să ajungem și aici. Deci, da, de acord cu dumneavoastră să ne 
implicăm și alături de primari să găsim formula cea mai bună.  În rest, sunt și 
lucruri care funcționează în relația cu ADI-ul, acolo va trebui primarii să-și 
definească foarte clar poziția, pentru că nici ei nu au încă o poziție 
unitară...fiecare primar, după cum îi funcționează sistemul la el, așa abordează 
și relația cu ADI-ul.  Bun...Mai era cineva aici, vă rog! 
Dl. Lőrinczi Zoltán-László: 
            Stimați colegi, permiteți-mi ca în numele grupului UDMR să vă urez și 
dumneavoastră și tuturor angajaților Consiliului Județean Sărbători fericite, 
Crăciun fericit și un AN Nou bineînțeles, în primul rând cu sănătate și La mulți 
ani tuturor! 
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Dl. Alin Tișe: 
 Da, mulțumesc și eu! 
D-na Elena Muscă: 
 Domnule Președinte, dacă îmi permiteți! 
Dl. Alin Tișe: 
 Da...haideți că ați vorbit! 
 Sau a trecut de dumneavoastră rândul! Îmi pare rău... 
D-na Elena Muscă: 
 Este vorba despre subiectul pe care l-a ridicat doamna Chiorean... 
Dl. Alin Tișe: 
 A, v-a stârnit! 
D-na Elena Muscă: 
 Voiam să aduc niște completări, pentru că avem și unele informații în 
plus față de cele pe care le-ați furnizat...în primul rând, pe partea de comisie, vă 
asigur că suntem atenți, cel puțin alături de colegul dumneavoastră domnul 
Drăghici, domnul Sălăgean, Adela, suntem și la fiecare ședință ridicăm și 
analizăm toate problemele care ajung la noi...legat de partea de facturare de 
care spuneți dumneavoastră că nu și-au încasat...am transmis și colegul nostru 
Cătălin Sălăgean a vorbit foarte clar și cu ADI și cu Supercom...ei au o problemă 
la facturare, pentru că ei nu emit la timp facturile, nu s-au înrolat la bănci 
pentru a facilita o plată mai ușoară, plățile să se facă mai ușor către 
cetățeni...aceste aspecte noi le-am sugerat de foarte mult timp...acum, că nu le 
îndreaptă în timp, mie îmi dă senzația că stau cam prost cu voința. În altă 
ordine de idei, am solicitat pentru ianuarie să vină cu un raport complet, 
efectiv toate cerințele contractuale, să vedem cum sunt respectate, în ce nivel 
și ce este de făcut mai departe, mai mult pe partea de cântărire, toamna asta 
SUPERCOM ne-a anunțat că a venit echipă tehnică de la București să rezolve 
cât mai mult din probleme și un aspect pe care pe noi ne-a interesat în mod 
deosebit era partea de cântărire. Ce au anunțat cei de la Supercom este că au 
schimbat  sistemul de cântărire pe braț pentru a reduce din acele erori pe care 
le-au avut până acum, deci practic, ar trebui deja din ianuarie să vedem 
lucrurile îmbunătățite, eu sper să le vedem, pentru că altfel am discutat 
degeaba, lună de lună mergem la ședințe, vedem rapoartele și intervenim. Și 
domnule Președinte, dacă tot ați zis de o implicare mai mare, revin cu o 
solicitare pe care am adresat-o prin septembrie cred că, facilitați vă rog o vizită 
la CMID, pentru toată lumea, să mergem să vedem și acolo ce se întâmplă și 
dacă avem idei, soluții, propuneri, poate lucrurile pot fi îmbunătățite! 
Mulțumesc tare mult! 
Dl. Alin Tișe: 
 Cu siguranță vom face și asta, dar nu m-am opus niciodată, doar știți că 
au fost atâtea controale acolo, practic toată lumea a văzut...să și dorească 
colegii că nu toată lumea dorește, care doresc... 
D-na Elena Muscă: 
 Exact! În cadrul comisiei acestea noi am decis , am zis că venim către 
dumneavoastră să facilitați organizarea! 
Dl. Alin Tișe: 
 Fără probleme! Eu mi-aș dori să vă implicați mult mai mult și să ne 
oferiți soluții pe care poate noi nu le sesizăm, că nu suntem specialiști toți...eu 
îmi doresc să funcționeze conform con tractului această colaborare, oamenii 
să plătească așa cum spune contractul, cât produc, firma să fie mulțumită, 
ADI-ul să fie mulțumit și toată lumea să se bucure de acest contract. Nu va 
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funcționa dacă numai într-o parte apăsăm și cealaltă o neglijăm nu va 
merge...fie vor pleca ei, fie oamenii nu vor plăti dacă nu li se ia gunoiul, ceva se 
va rupe din această relație. Dar am toată deschiderea să ne implicăm și eu 
sunt convins că vom ajunge până la urmă la o normalitate, așa cred eu. 
Oricum, sunt județe care nu au operator sau sunt operatori care nu au mașini, 
gândiți-vă nu au nici măcar această capacitate...noi avem câteva probleme 
punctuale de la început, dar avem și chestiuni pozitive. Faptul că au mașini 
care au dotările necesare, sunt mult mai dotați decât cei ce au fost înainte și 
din punct de vedere al mașinilor, mașini noi care deja au început să colaboreze 
cu primarii, dar într-adevăr ceva nu merge cum trebuie și asta este pentru că 
fiecare așteaptă de la celălalt probabil să interpreteze contractul altfel decât 
este scris. Cam asta văd eu, dincolo de lipsa personalului și a mașinilor și așa 
mai departe. Mi se pare că fiecare parte crede că altfel ar funcționa mai bine 
decât este contractul...Asta este senzația pe care mi-o da... 
D-na Elena Muscă: 
 Și decât regulamentul...S-a pomenit de foarte multe ori să schimbăm 
regulamentul... 
Dl. Alin Tișe: 
 Da! 
D-na Elena Muscă: 
 Păi mai întâi haideți să facem efortul să implementăm ce avem și apoi 
vedem dacă este o problemă de regulament! 
Dl. Alin Tișe: 
 Vă asigur că îmi doresc la fel de mult ca și dumneavoastră, dacă nu chiar 
mai mult, că până la urmă responsabilitatea, ca o am sau nu, tot la mine va fi 
pusă, de a merge lucrurile, nu există aici o altă părere a altcuiva, decât să se 
aplice contractul pe care tocmai noi l-am... eu am crezut foarte mult în acest 
sistem, eu am vrut să introducem chestiunea asta, dacă eu nu îmi doream, nu 
o făceam, eu mi-am dorit și am crezut mult în sistemul acesta de a cântări și 
de a plăti cât produci. Nu ne-am gândit atunci la consecințe și la restul 
lucrurilor care fac imposibilă acum aplicarea. Nu este suficient să faci numai 
un document și o licitație, acum realizez că trebuiau pregătite toate acestea 
dinainte, ca să poată fi implementat întocmai. Dar sper eu că până la urmă, 
așa cum mi-am dorit... 
Dl. Dumitru Drăghici: 
 Domnule președinte, o completare... 
Dl. Alin Tișe: 
 Vă rog! 
Dl. Dumitru Drăghici: 
 Aveți mare dreptate, unde s-au implicat primarii...deci adevărul e undeva 
la mijloc, ca de obicei...unde s-au implicat primari, rezultatele sunt 
spectaculoase. Vă dau exemplu Câmpia Turzii: 19 puncte de colectare, toate 
închise, se folosesc cu cartelă, dotate cu camere de luat vederi și s-a ajuns la un 
preș de 10-11 lei... 
Dl. Alin Tișe: 
 Dar de ce acolo se poate, vă întreb eu, nu e aceeași firmă? 
Dl. Dumitru Drăghici: 
 Mai sunt și comune, s-a dat un exemplu, colega are dreptate, luna 
trecută, în noiembrie, cu prețuri foarte mici, și la comune, de 8 lei, de 9 lei ..mai 
multe comune, nu le rețin. Să știți că comisia s-a întrunit lunar, s-au observat, 
zic eu, suntem cârcotași dacă spunem că n-au fost progrese, pentru că au fost 
și sunt...într-adevăr, mai e mult până departe, asta e altceva... 
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Dl. Alin Tișe: 
 Vom lua modelele bune și vom convinge pe primari si pe ADI să își 
însușească și ei aceste modele bune din județ.  
D-na Elena Muscă: 
 Domnule Președinte, e foarte bun modelul Câmpia Turzii, clar trebuie 
replicat. 
Dl. Horea Chirteș: 
 Încă sunt multe exemple unde primăriile susțin o parte din costuri...și 
rezultă prețurile mai mici... 
Dl. Dumitru Drăghici: 
 Nu la asta mă refer! 
Dl. Alin Tișe: 
 Nu mai sunt... 
Dl. Dumitru Drăghici: 
 Nu mai sunt! Acum nu mai subvenționează nicio primărie! 
Dl. Alin Tișe: 
 Nu mai există niciun primar care să acorde subvenție...acesta este un 
lucru bun, că nu există... 
Dl. Horea Chirteș: 
 Este extraordinar, eu știam altceva... 
Dl. Alin Tișe: 
 În condițiile în care toți plăteau 10, 12 , 14, 25 de lei...nu mai! 
Dl. Dumitru Drăghici: 
 Sunt primari care se implică, sunt primari pe care nu-i interesează! 
Mulțumesc, domnule Președinte! 
Dl. Alin Tișe: 
 Da, aici îi putem ajuta și noi, împreună, că suntem în echipă, ce mai...și să 
ajungă la o aplicare a contractului la fel cum se întâmplă în localitățile unde 
merge. Acolo e întrebarea nu este aceeași firmă? Nu tot la fel gândește firma 
cum gândește în Cluj-Napoca? Sau ar trebui să gândească la fel...în fine, sau în 
comunele mari...Dar faptul că nu se mai subvenționează, este o realitate, nu se 
mai subvenționează deloc. Bun, dacă mai sunt intervenții...Dacă nu, atunci 
permiteți-mi și mie să vă spun câteva gânduri: vă mulțumesc pentru 
colaborarea foarte bună pe care am avut-o în acești trei ani, iată putem spune 
trei ani de mandat, mai avem puțin și se încheie și acest mandat...cu bune, cu 
rele, cred că avem proiecte pe care le-am derulat bine și cu care ne putem 
mândri, mai există proiecte pe care trebuie să le facem și mizez pe susținerea 
dumneavoastră, în primul rând mulțumesc grupului PNL care mi-a susținut 
necondiționat aceste proiecte și de asemenea grupului UDMR, chiar dacă nu 
am avut o înțelegere pentru o majoritate politică ci doar pentru o colaborare 
foarte bună, colaborare care ulterior a devenit foarte bună și cu grupul PSD, 
regret că nu am reușit să convingem și grupul USR totdeauna că suntem de 
bună credință și vrem soluții bune, dar una peste alta, cred că nu au fost 
proiecte importante care să fie blocate din cauza, să spunem, unor interese 
politice ale cuiva dintre consilieri sau grup politic.  Cred că au fost trei ani de 
normalitate, ne apropiem de o normalitate și în ceea ce privește infrastructura, 
mai avem mult încă, dar în ceea ce privește infrastructura cred că putem 
atinge dezideratul nostru să ajungem cu asfalt pe toate drumurile județene, 
asta este dorința noastră anul viitor, de asemenea în materia spitalelor, în 
materia rețele de apă, canalizare, școli, grădinițe, tot ceea ce avem în strategia 
de dezvoltare a județului, sper ca anul viitor să putem să mai concretizăm 
parte din ele. Ce nu vom reuși, vom lăsa și la alții și sperăm noi să facă mai mult 
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și mai bine cei care vor ajunge să decidă soarta acestui județ în viitor. Vom 
încerca cât putem, cei care astăzi suntem aici să facem cât putem de mult și 
de bine și vreau să mulțumesc și grupului UDMR și grupului PSD, chiar și 
grupului USR , să nu-i uităm și pe cei domni care au fost până acum de la 
PMP, fiecare cred eu, a făcut ce a crezut să fie bine pentru acest județ și pentru 
asta, pentru rolul fiecăruia, vă mulțumesc! Iar pentru viitor, să sperăm că ceea 
ce avem în plan pentru anul viitor, să și finalizăm, respectiv să terminăm toate 
drumurile județene care sunt astăzi în proiecte europene, fie că vorbim de 
Drumul Bistriței lotul 2 care înseamnă Bonțida-Gădălin până în Pălatca-Vaida 
Cămăraș, tronsonul de acolo...de asemenea celălalt tronson care pleacă de la 
Geaca-Țaga până la Habadog-limita cu județul Bistrița-Năsăud, de asemenea 
în primăvară să finalizăm porțiunea rămasă la Chinteni până șa Panticeu-
Recea Cristur, tot bani europeni, după ce terminăm rețeaua de apă spre Sălaj, 
vom veni și vom asfalta și deja parte din drumul acesta este făcut...de 
asemenea, să închidem ce mai e de făcut la Gilău-Mărișel, de asemenea să 
începem lucrările realmente la proiectul cu pistele de biciclete pe tronsoanele 
pe care le avem...acolo deja e proiectare și sper eu să ajungem cât mai repede 
la execuție...să nu uităm de cele două proiecte mari pentru care astăzi nu 
avem finanțare, dar vă asigur că o să avem cel puțin parțial pentru următorii 
ani pe fiecare an finanțarea pe care ne-o dorim pentru Spitalul de Copii și 
pentru Institutul de Transplant, în paranteză spun, chiar dacă nu este sarcina 
Consiliului Județean să asigure spațiul pentru Institutul de Transplant, este o 
obligație sau sarcină pe care ne-a luat-o noi din dorința de a deveni astfel un 
institut modern, altfel puteam să spunem că nu este în ograda noastră și 
ministerul să stea să se uite cum se chinuie oamenii aceia într-un pod, fie că 
vorbim de pacienți, fie că vorbim de medici. Am făcut asta și atunci nu pentru 
că noi...noi știam în acel moment că nu avem finanțare, dar am gândit un 
proiect modern, nou pentru acel Centru Multiorgan de transplant pentru a le 
oferi alternativă, nu eram obligați să facem asta...putem acei bani să-i lăsăm și 
să facem altceva, dar am considerat cu toții aici că este o prioritate. Deci cele 
două obiective medicale mari sper să primească parțial finanțări în fiecare an, 
așa încât ele într-un număr de ani să poată fi, cel puțin Spitalul de Copii, am 
semnale că el va fi finanțat în mai multe etape și-l vom realiza. Deci aceste 
obiective de infrastructură, fie că vorbim de drumuri, apă, canalizare care va 
continua până la epuizarea acelui proiect european știți prea bine, de 550 
milioane de euro care deja am calculat și are peste 4000 de km de rețea de 
apă băgată în pământ în tot județul Cluj și județul Sălaj, adică e un furnicar 
care a fost făcut în acești ultimi ani, din acești bani, toate rețelele schimbate, 
înlocuite, de câteva ori înconjurul României dacă calculăm numai rețelele 
băgate în pământ din acești bani europeni pe care județul i-a obținut, de 550 
milioane euro și putem continua, dar nu vreau acum să...că vom avea timp să 
le dezbatem anul viitor, nu-i așa, în campania electorală, așa încât sper ca 
aceste proiecte să fie duse la capăt și noi, cu toții, să ne putem mândri cu ele, 
indiferent că e vorba de un proiect început acum un an sau un proiect început 
acum patru ani. De asemenea, stația de descompunere moleculară, vă 
spuneam în timpul ședinței, că este în procedura de licitație de execuție, avem 
o ofertă, putem să facem o chestiune modulară, atât ne permitem...ea va 
ajunge să producă energie și sper eu, din acei bani, să putem extinde și cu alte 
module, așa încât să putem să procesăm gunoiul actual din cele două celule, 
dar inclusiv gunoiul de la vechea Pata Rât care e acolo și care stă, dar el va 
putea să fie procesat în această stație și va produce curent, așa încât închidem 
și această poveste cu gunoaiele definitiv ...deci eu cred că sunt câteva realizări 
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importante pe care le-am făcut sau pe care le avem aici cu toții în echipă. Mi-
aș dori anul viitor, sigur fiind un an care începe probabil de acum, dar va intra 
totul într-o logică electorală, sigur, mi-aș dori foarte tare să venim și să 
prezentăm oamenilor lucrurile făcute, așa cum sunt ele, unele bune, altele mai 
puțin bune, de ce nu, în perspectiva alegerilor de anul viitor să oferim pentru 
clujeni soluții. Până la urmă, într-o formă sau alta, tot aceste grupuri politice se 
vor regăsi în consiliul județean, cu mici sau mai mari modificări, dumnezeu știe 
asta, dar probabil la un calcul simplu și la cum arată sondajele în prezent, toate 
aceste partide, mai puțin cred PMP, vorbim de sondaje, dar poate fi o eroare, 
dar restul partidelor se vor regăsi într-o mică sau mai mare măsură în consiliu, 
depinde cum vor vota oamenii și ca atare, e bine să lași un pod de legătură și o 
colaborare viitoare, indiferent cât de tare ne-am antipatiza unii pe alții...în final, 
vom ajunge poate cu mare parte din cei din PNL aici, cu mare parte din cei din 
PSD colegi aici, cu o mare parte din cei de la UDMR, tot așa, colegi, nimeni nu 
a inventat apa caldă, apa rece, nici nu învârte pământul invers, încercăm să 
facem cât putem de bine și indiferent ce ne-ar face să ajungem să trecem de 
o limită, mi-ar plăcea să cred că relația noastră făcută în acești ani, măcar să își 
păstreze respectul reciproc și colaborarea noastră bună...asta e un gând, dacă 
nu se va întâmpla, este cu totul altceva...Închei, mulțumindu-vă pentru 
colaborare încă o dată, pentru contribuția adusă la dezvoltarea acestui județ și 
vă doresc Sărbători fericite, La mulți ani și să ne revedem sănătoși la proxima 
ședință...dacă va fi în anul acesta, atunci ne vom mai vedea o dată, nu știm 
asta, doar dacă apare ceva de la București sau ceva obligatoriu ce necesită p 
rectificare, bani sau altceva...dacă nu, ne vom vedea la ședința din luna 
ianuarie, probabil ședința normală, funcție de cum apar urgențele. Mulțumesc 
încă o dată tuturor și mulțumesc grupului PNL pentru faptul că mi-a susținut 
aceste proiecte și grupurilor politice care de asemenea au fost alături de 
noi...mulțumesc și grupului UDMR și mi-aș dori ca și în anul care vine, la fel, 
grupului PSD, mi-aș dori pe proiectele majore să avem această înțelepciune să 
colaborăm. Mulțumesc! 

 
* 
 

Având în vedere faptul că au fost epuizate toate probleme înscrise în 
ordinea de zi, constat că lucrările prezentei ședințe s-au încheiat. 

Ținând cont de prevederile art. 182 alin. (4) coroborate cu art. 138 alin. (13) 
din Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul 
administrativ, cu modificările și completările ulterioare, lista privind modul în 
care și-a exercitat votul fiecare membru al Consiliului Județean Cluj constituie 
anexă la prezentul proces-verbal și se va depune la dosarul ședinței. 

În conformitate cu prevederile art. 11 din Legea privind transparența în 
administrația publică nr. 52/2003, cu modificările și completările ulterioare, 
prezentul Proces-verbal se consideră minută, urmând a fi afișat la sediul 
Consiliului Județean Cluj și publicat pe site-ul propriu. 

 Drept pentru care a fost încheiat prezentul proces-verbal. 
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